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SVETOZNÁMA FIRMA OTOLIFT, SCHODISKOVÉ VÝŤAHY, S.R.O.

 PRIEMYSELNÝ PARK PALÁRIKOVO PONÚKA PRACOVNÉ PRÍLEŽITOSTI

Holandská fi rma vyrábajúca schodiskové výťahy dlhé roky 
sídlila v Nových Zámkoch, no z dôvodu prosperity a tendencie 
neustáleho rastu potrebovala väčšie priestory. Vedenie fi rmy 
zainvestovalo a od novembra 2016 sídli vo vlastnej budove v 
priemyselnom parku, čo pre región predstavuje veľký benefi t 
v podobe zníženia miery nezamestnanosti. V súčasnosti Oto-
lift, schodiskové výťahy, s.r.o. zamestnáva 280 ľudí, ktorí sa 
podieľajú na výrobe výťahov pre imobilných ľudí. Každý vy-
robený kus je jedinečný a prispôsobený potrebám zákazníka. 
Týždenne sa na Slovensku vyrobí približne 250 výťahov. V 
dôsledku značného pracovného nasadenia má fi rma tendenciu 
rýchlo rozvíjajúcej sa svetoznámej značky, medzičasom sa vý-
ťahy vyvážajú do dvadsiatich piatich krajín sveta. Prvenstvo 
vývozu patrí Nemecku a Anglicku, najkomplikovanejšie výťa-
hy idú do Thaiwanu. 

Založenie fi rmy Otolift, schodiskové výťahy, s.r.o. sa datuje 
už od roku 1891, z toho 45 rokov vyrába výhradne schodisko-
vé výťahy. Vo svete je v danom segmente lídrom na trhu, v 
Holandsku im bol dokonca jeho kráľovskou výsosťou kráľom 
Willemom Alexandrom udelený titul „ROYAL“, čiže „krá-
ľovský“, ktorý sa dá pokladať za známku najvyššej kvality. 
Firmu v súčasnosti vedú traja bratia André, Jan Otto a Alex 
Ooms, ktorý sa zároveň stará o obchod a fungovanie výroby 
na Slovensku. Práve súdržnosť bratov pri podnikaní vytvára z 
tejto spoločnosti rodinný typ fi rmy s príjemným a priateľským 
prostredím pre zamestnancov. Najneskôr v januári 2018 fi rma 
plánuje zaviesť systém ISO 9001, čo je systém manažmentu 
kvality a v horizonte dvoch rokov systém ISO 14001 - zavede-
nie systému environmentálneho manažmentu.

Prvý investor v Priemyselnom parku Palárikovo už pár 
mesiacov rozbieha skúšobnú prevádzku. Ako vieme, výrob-
ný program fi rmy Otolift je zameraný na výrobu výťahov pre 
imobilných ľudí. V súčasnosti v továrni pracuje okolo 200 za-
mestnancov a v najbližších týždňoch sa otvorí aj druhá zmena 
prevádzky, v ktorej nájde zamestnanie takmer 100 ďalších pra-
covníkov. Nakoľko záujem o výrobky fi rmy stále rastie, am-
bíciou investora je v dohľadnom čase stavať ďalšiu výrobnú 
halu. Okrem krásneho a čistého prostredia zamestnanci majú 

aj veľmi slušné mzdové ohodnotenie. Firma i v týchto dňoch 
hľadá zamestnancov, predovšetkým zváračov, ktorých by rada 
prijala do svojho kolektívu. 

Prihlásiť sa môžete z Palárikova i z celého regiónu na tele-
fónnom čísle +421356421575 alebo osobne u zamestnávateľa 
v Priemyselnom parku Palárikovo. 

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce

Prvý deň otvorených dverí vo fi rme Otolift sa vydaril Vyhliadkové jazdy vláčikom mali úspech
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OBECNÝ ÚRAD

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO
UZNESENIE ČÍSLO 25/170511

I.
Obecné zastupiteľstvo

A/  p r e r o k o v a l o
 protest prokurátora, podľa paragrafu  23 
ods. 1 zák. č. 153/2001 Z. z. o prokuratúre 
v znení neskorších predpisov k VZN obce 
Palárikovo č. 01/2014 pod signatúrou Pd 
65/16/4404-6

B/   v y h o v u j e
podanému protestu prokurátora v plnom 
znení .

II.
Obecné zastupiteľstvo

A/  s ú h l a s í
1/ s prijatím  zmluvy o úvere na nákup 
nehnuteľností v k.ú. Palárikovo parc.č. 
4339/5 zastavané plochy a nádvoria o vý-
mere 57 m2, parc.č. 4339/6 zastavané plo-
chy a nádvoria  o výmere 362 m2, parc.č. 
4339/14 zastavané plochy a nádvoria o vý-
mere 5859 m2, parc. č. 4339/15 zastavané 
plochy a nádvoria o výmere 914 m2 a par-
c.č. 4339/16 zastavané plochy  a nádvoria 
o výmere 889 m2, E-KN parc.č. 4339/6 
zastavané plochy a nádvoria o výmere 162 
m2, hospodárska budova / maštaľ / súpis-
ného čísla 2353 postavená na  pozemkoch 
parc.č. 4339/8 a parc.č. 4339/16 spolu o 
výmere 2025 m2, hospodárska budova  / 
maštaľ / súpisného čísla 2459, postavená 
na parcelách č. 4339/15, parc.č.  4339/28 
a parc.č. 4339/7 spolu o výmere 2421 m2 
a hospodárska budova / váha / súpisného 
čísla  2460 postavená na parc.č. 4339/5 o 
výmere 57 m2 vo výške 130 000,00 € , vo 
forme a s obsahom akceptovateľným pre 
veriteľa – VÚB a.s.,
2/ so zabezpečením úveru, podľa tejto 
zmluvy o úvere vo forme vystavenia vlast-
nej blankozmenky dĺžnika a podpísania 
dohody o vyplňovacom práve k blankoz-
menke uzatvorenej medzi dlžníkom a ve-
riteľom, vo forme a s obsahom akceptova-
teľným pre veriteľa,

B/ s p l n o m o c ň u j e
hlavného kontrolóra vydaním a podpísa-
ním písomného potvrdenia, ktorým po-
tvrdzuje dodržanie podmienok pre prijatie 
návratných zdrojov financovania dlžníka , 
podľa príslušných ustanovení  § 17 zákona 
č.583/2004 Z. z. v znení neskorších pred-
pisov, vo forme a s obsahom akceptovateľ-
nými pre veriteľa.

III.
Obecné zastupiteľstvo

s ú h l a s í 
aby sa na zabezpečenie pohľadávok vy-
plývajúcich zo zmluvy o poskytnutí NFP 
k projektu „ Intenzifikácia regionálneho 

triedeného zberu komunálnych odpadov 
Palárikovo postupovalo formou blankoz-
menky .

IV.
Obecné zastupiteľstvo

A/  p r e r o k o v a l o
návrh na priamy predaj nehnuteľnosti vo 
vlastníctve obce a to pozemku v k.ú. Pa-
lárikovo, reg. C–KN  parc.č.1268/58, druh 
pozemku záhrada, vo výmere 432 m2 , 
podľa výsledku vyhodnotenia cenových 
ponúk

B/   s c h v a ľ u j e
priamy odpredaj nehnuteľnosti vo vlast-
níctve obce a to pozemku v k. ú. Paláriko-
vo, reg. C-KN parc.č. 1268/58, druh po-
zemku záhrada, vo výmere 432 m2 
vybranému účastníkovi – víťazovi priame-
ho zadania :
Erikovi  B e r k e š o v i , rod. Berkeš, nar. 
11.02.1974  trvale bytom Slnečná ul. č. 10, 
941 11  Palárikovo
za ponúknutú cenu  2.050,00 €, slovom 
dvetisícpäťdesiat eur, za podmienok: 
-s povinnosťou úhrady nákladov spoje-
ných s vyhotovením znaleckého posudku 
číslo 28/2017  zo dňa 13.4.2017,
- s povinnosťou úhrady nákladov spoje-
ných s vkladom vlastníckeho práva v pro-
spech kupujúcich do katastra nehnuteľnos-
tí,
- s povinnosťou úhrady kúpnej ceny kupu-
júcim ku dňu uzatvorenia kúpnej zmluvy

C/   u k l a d á
prednostovi obecného úradu zabezpečiť 
uzatvorenie kúpnej zmluvy, podľa schva-
ľovacej časti uznesenia

D/  u r č u j e
stratu platnosti a účinnosti uznesenia, 
ak kúpna zmluva nebude uzatvorená do 
31.10.2017.

V.
Obecné zastupiteľstvo

A/  p r e r o k o v a l o 
návrh na priamy predaj nehnuteľností vo 
vlastníctve obce Palárikovo, a  to časti z 
pozemku C-KN parc.č. 1133/1  v k.ú. Pa-
lárikovo, podľa geometrického plánu  č. 
18/2017, úradne overeného Okresným úra-
dom Nové Zámky , katastrálnym odborom 
pod číslom 313/17 dňa 5.4.2017  na od-
delenie pozemku na parc.č. 1004/12, :/13, 
1133/8 - :/10  , reg. C-KN parc.č. 1133/8, 
druh pozemku zastavané plochy, o výme-
re 47 m2  a parc.č. 1133/9, druh pozemku 
zastavané plochy, o výmere 15 m2 ,  podľa 
výsledku vyhodnotenia cenových ponúk,
B/  s c h v a ľ u j e 
priamy odpredaj nehnuteľnosti vo vlastníc-

tve obce Palárikovo, a to novo oddelených 
pozemkov  v k.ú. Palárikovo reg. C-KN  
parc. č. 1133/8, druh pozemku zastavané 
plochy, o výmere 47.m2  a parc.č.  1133/9 , 
druh pozemku zastavané plochy, o výmere 
15 m2  vybranému účastníkovi – víťazovi 
priameho zadania:
MVDr. Gabriele  C i t s o ň o v e j, rod. Cit-
soňová, nar. 16.08.1980, trvale bytom  J. 
A. Komenského č. 12, 941 11 Palárikovo 
za ponúknutú cenu 315,00 €, slovom tris-
topätnásť eur, za podmienok:  
-s povinnosťou úhrady nákladov spoje-
ných s vyhotovením znaleckého posudku 
číslo 29/2017, zo dňa  13.04.2017,
- s povinnosťou úhrady nákladov spo-
jených s vkladom vlastníckeho práva v 
prospech kupujúceho do katastra nehnu-
teľností,
- s povinnosťou úhrady kúpnej ceny kupu-
júcim ku dňu uzatvorenia kúpnej zmluvy

C/  u k l a d á 
prednostovi obecného úradu zabezpečiť 
uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa schva-
ľovacej časti uznesenia,

D/ u r č u j e 
stratu platnosti a účinnosti uznesenia, 
ak kúpna zmluva nebude uzatvorená do 
31.10.2017.

VI.
Obecné zastupiteľstvo

A/ p r e r o k o v a l o 
návrh na priamy predaj nehnuteľnosti 
vo vlastníctve obce Palárikovo a to časti 
z  pozemku v k.ú. Palárikovo, reg. C-KN 
parc.č. 3825/39,  podľa geometrického 
plánu číslo 19/2017, úradne overeného 
Okresným úradom Nové Zámky, katastrál-
nym odborom pod číslom 252/17 zo dňa 
13.03.2017 na oddelenie pozemku parc.č. 
3825/111, druh pozemku  ostatné plochy o 
výmere  156 m2, podľa výsledku vyhod-
notenia cenových ponúk

B /  s c h v a ľ u j e 
priamy odpredaj nehnuteľnosti vo vlast-
níctve obce Palárikovo a to novo odde-
leného : pozemku v k.ú. Palárikovo, reg. 
C-KN parc.č. 3825/111, druh pozemku os-
tatné plochy o výmere  156 m2
vybranému účastníkovi – víťazovi priame-
ho zadania :
Marianovi  P e c h o v i  , rod. Pecho, nar. 
26.03.1973 a manž. Mgr. Kataríne  P e c h 
o v e j, rod. Bujačkovej, nar. 21.05.1976, 
spoločne trvale bytom Andreja Bagara č. 
282/4, 941 11 Palárikovo
za ponúknutú cenu  770,00 €, slovom  se-
demstosedemdesiat eur, za podmienok:
- s povinnosťou úhrady nákladov spoje-
ných s vyhotovením znaleckého posudku 



3

OBECNÝ ÚRAD

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO
UZNESENIE ČÍSLO 26/170613

číslo 30/2017 ,  zo dňa 16.04.2017,
- s povinnosťou úhrady nákladov spoje-
ných s vkladom vlastníckeho práva v pro-
spech kupujúcich do katastra nehnuteľnos-
tí,
- s povinnosťou úhrady kúpnej ceny kupu-
júcimi ku dňu uzatvorenia kúpnej zmluvy,

C/ u k l a d á 
prednostovi obecného úradu zabezpečiť 
uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa schva-
ľovacej časti uznesenia

D/  u r č u j e
stratu platnosti a účinnosti uznesenia, 
ak kúpna zmluva nebude uzatvorená do 
31.10.2017.

VII.
Obecné zastupiteľstvo

A/  p r e r o k o v a l o
Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou v 
majektu obce, v k.ú. Palárikovo, zapísané 
na LV č. 1 pozemku CKN parc.č. 701/78 
druh pozemku zastavané plochy a nádvo-
ria o výmere 180 m2

B/   s c h v a ľ u j e
Podľa § 9a odst. 1 písm. c/ zákona č. 
138/1990 Zb. o majetku obcí v znení ne-

skorších predpisov zámer odpredaja ne-
hnuteľnosti vo vlastníctve obce Paláriko-
vo, zapísanej na LV č. 1 parc.č. 701/78, 
zastavané plochy a nádvoria o výmere 180 
m2 formou priameho predaja  najmenej 
za cenu vo výške všeobecnej hodnoty ne-
hnuteľnosti stanovenej podľa osobitného 
predpisu, znaleckým posudkom s týmito 
podmienkami:
- kupujúci bude musieť uhradiť náklady 
spojené so spracovaním znaleckého po-
sudku na stanovenie všeobecnej hodnoty 
nehnuteľnosti,
- kupujúci bude povinný uhradiť náklady 
s vkladom vlastníckeho práva v prospech  
kupujúceho do katastra nehnuteľností 

C/ u k l a d á
Prednostovi obecného úradu
- zabezpečiť postup stanovený zákonom č. 
138/1990 Zb. o majetku obcí v znení ne-
skorších predpisov a Zásadami hospodáre-
nia s majetkom obce Palárikovo,
- Predložiť starostovi obce protokolárne 
vyhodnotenie predložených ponúk s odpo-
ručením na rozhodnutie obecnému zastu-
piteľstvu.

VIII.
Obecné zastupiteľstvo 

A/  s c h v a ľ u j e
Dodatok č. 1 k zmluve o nájme pozemku 
v Priemyselnom parku Palárikovo pre spo-
ločnosť A.X. Agroslavinvest s.r.o.  Pribi-
nova 25, 81109 Bratislava a súčasne

B/  z r i a ď u j e
vecné bremeno  a predkupné právo podľa 
ust. § 151Občianskeho zákonníka na po-
zemkoch:
CKN parc. č. 4906/19, ostatné plochy o vý-
mere 30 000 m2, na dobu určitú- do právo-
platnosti vkladu kúpnej zmluvy medzi pre-
najímateľom a nájomcom, s ktorou nájomca 
nadobudne vlastníctvo k pozemku - v pro-
spech nájomcu a vecné bremeno 
CKN  parc. č. 4906/16,ostatné plochy o 
výmere 5757 m2, CKN parc.č.  4906/28 
zastavané plochy a nádvoria o výmere 
5716 m2  v prospech nájomcu na neurčitú 
dobu, podľa textu zmluvy.

V Palárikove 11.05.2017
Mgr. Jozef Derňár,

starosta obce 

I.
Obecné zastupiteľstvo

n e s c h v a ľ u j e 
• predloženie  žiadosti o nenávratný fi-
nančný príspevok za účelom realizácie 
projektu „ Palárikovo , cyklotrasa z obce 
do priemyselného parku“,  v rámci výzvy 
Ministerstva pôdohospodárstva a rozvo-
ja vidieka SR na predkladanie žiadosti o 
NFP na zvýšenie atraktivity a prepravnej  
kapacity nemotorovej dopravy na celko-
vom počte prepravených osôb , kód výzvy: 
IROP-PO1-SC122-2016-15,  ktorého ciele 
sú v súlade s platným územným plánom 
obce a platným programom rozvoja obce 
Palárikovo,
• zabezpečenie realizácie projektu je v súla-
de s podmienkami poskytnutia pomoci,  
• zabezpečenie finančných prostriedkov na 
spolufinancovanie realizovaného projektu 
vo výške rozdielu  celkových oprávnených 
výdavkov projektu a poskytnutého NFP v 
súlade s podmienkami poskytnutia pomoci,
• zabezpečenie financovania prípadných ne-
oprávnených výdavkov z rozpočtu obce
• rozpočtované výdavky celkom vč. DPH 
.................... 532 746,10 € z toho: 
výška finančných prostriedkov na spolufi-
nancovanie z rozpočtu obce
.............................. 26.637,31 €
Hlasovanie poslancov:
Za: 2 - PaedDr. Miroslava Tóthová, Tomáš 
Slivoň

Proti: 7 - Ing. Igor Rezdovič, Ing. Alžbeta 
Husková, Ľudmila Košíková, doc. Monika 
Jankechová, Jaroslav Bujaček, Ing. Róbert 
Židuliak, Mgr. Rudolf Kodada
Zdržal sa: 0

II.
Obecné zastupiteľstvo 
upresňuje vlastné uznesenie č. 24/170316 , 
bod VIII. takto:

s c h v a ľ u j e
• predloženie žiadosti o nenávratný finanč-
ný príspevok za účelom realizácie projek-
tu „Rozšírenie kapacít materskej školy 
Palárikovo“ realizovaného v rámci výzvy 
IROP-PO2-SC221-PZ-2016-1, ktorej cie-
le sú v súlade s platným územným plánom 
obce a platným programom rozvoja obce
• zabezpečenie realizácie projektu v súlade 
s podmienkami poskytovania  pomoci,
• zabezpečenie finančných prostriedkov na 
spolufinancovanie realizovaného projektu 
vo výške 11 907,19 EUR ako rozdielu cel-
kových oprávnených výdavkov projektu a 
poskytnutého NFP v súlade s podmienka-
mi poskytnutia pomoci,
• zabezpečenie financovania prípadných 
neoprávnených výdavkov z rozpočtu obce.

Hlasovanie poslancov:
Za: 9 - PaedDr. Miroslava Tóthová, Tomáš 
Slivoň, Ing. Igor Rezdovič, Ing. Alžbeta 
Husková, Ľudmila Košíková, doc. Monika 
Jankechová,  Jaroslav Bujaček, Ing. Ró-

bert Židuliak, Mgr. Rudolf Kodada
Proti: 0
Zdržal sa: 0

III.
Obecné zastupiteľstvo

s c h v a ľ u j e :
- Predloženie ŽoNFP za účelom realizácie 
projektu „Zlepšenie kľúčových kompeten-
cií žiakov ZŠ s MŠ K. Strmeňa v Palári-
kove“ realizovaného v rámci výzvy IROP-
PO2-SC222-2016-13, ktorého ciele sú v 
súlade s platným územným plánom obce a 
platným programom rozvoja obce;
- Zabezpečenie realizácie projektu v súlade 
s podmienkami poskytnutia pomoci;
- Zabezpečenie finančných prostriedkov na 
spolufinancovanie realizovaného projektu 
vo výške rozdielu celkových oprávnených 
výdavkov projektu a poskytnutého NFP v 
súlade s podmienkami poskytnutia pomoci 
v maximálnej výške 3 500,00 EUR
- Zabezpečenie financovania prípadných ne-
oprávnených výdavkov z rozpočtu obce

Za: 9 - PaedDr. Miroslava Tóthová, Tomáš 
Slivoň, Ing. Igor Rezdovič, Ing. Alžbeta 
Husková, Ľudmila Košíková, doc. Monika 
Jankechová,  Jaroslav Bujaček, Ing. Róbert 
Židuliak, Mgr. Rudolf Kodada
Proti:0
Zdržal sa:0

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce 
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OBECNÝ ÚRAD

CYKLOCHODNÍK V PALÁRIKOVE NEBUDE
Pod názvom CYKLOCHODNÍK  náš 

obecný úrad s projektantom pripravoval 
veľkolepý PROJEKT, ktorého cieľom 
bolo zlepšiť podmienky v dopravnej in-
fraštruktúre obce. Na základe VÝZVY 
EUROFONDOV bolo možné získať 
na realizáciu celého projektu takmer 
500 tisíc eur. Projekt pozostával zo šty-
roch relatívne samostatných súčastí:

PRVÝ ÚSEK
OBOJSTRANNÉ ROZŠÍRENIE KO-

MUNIKÁCIE od kaštieľa po most. Do-
siahlo by sa tým zlepšenie a skvalitnenie 
parametrov cesty, kde je viacero obchod-
ných prevádzok a očakáva sa i ďalšia byto-
vá výstavba na druhej strane komunikácie. 

DRUHÝ ÚSEK
Bol zámerne plánovaný na terajšom 

„núdzovom“ chodníku od mosta po 
Pivničnú ulicu. Rozšírením chodníka 
by sa zásadne zlepšil a skrášlil jeho sú-
časný stav. Pochopiteľne, tak ako teraz, 
ale v ďaleko lepších a bezpečnejších 
podmienkach by chodník slúžil všet-

kým, ktorí to potrebujú: chodci, cyklis-
ti, mamičky s kočíkmi a so svojimi rato-
lesťami na bicykloch. Naviac bol zámer 
celý chodník po jeho dĺžke osvetliť so-
lárnym parkovým osvetlením. Vznikla 
by nádherná promenáda, vstup do obce, 
na ktorú by bolo hrdé celé Palárikovo. 

TRETÍ ÚSEK
Vybudovanie nového chodníka od 

Pivničnej ul. po železničné priecestie. 
Umožnil by bezpečnú prepravu chod-
cov i cyklistov na železničnú stanicu.

ŠTVRTÝ ÚSEK
Vybudovanie nového chodníka od že-

lezničného priecestia do priemyselného 
parku. Zásadne by to pomohlo bezpečnej 
doprave ľuďom  zo železničnej stanice do 
priemyselného parku, resp. našim obča-
nom, ktorí majú záujem pracovať v stále 
rozrastajúcom sa priemyselnom parku. 

Som z toho sklamaný a nešťastný. 
Dielo vysokej rozvojovej hodnoty, o 

ktorom už médiá s uznaním písali pred 

rokom, a ktoré má pre Palárikovo zá-
sadný význam POSLANCI JEDNODU-
CHO ODMIETLI. Odmietli na základe 
neopodstatnených pripomienok, ktoré 
nemajú nič spoločné s odbornosťou. 
V územnom i stavebnom konaní sa k pro-
jektu KLADNE vyjadrilo 18 inštitúcií – 
dopravný inšpektorát, životné prostredie, 
samosprávny kraj, Slovenský pozemkový 
fond, železničná spoločnosť, vodárenská 
spoločnosť, SPP a ďalší. Žiaľ, predsta-
vy každého poslanca sa nedajú zakresliť 
do projektu. Dôvody, ktoré uvádza pani 
Husková a skupina poslancov sú neopod-
statnené, nekvalifikované i nepravdivé 
Osobne som však hlboko presvedčený, že 
je to NEODPUSTITEĽNOU CHYBOU 
odmietnuť projekt, ktorým by sme za 
európske peniaze významne zlepšili sú-
časné podmienky. Zalamujem rukami a v 
duchu si myslím: „Odpusť im, Bože, lebo 
nevedia, čo činia.“

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce

· CYKLOTRASA – ÁNO ČI NIE? ·
Uznesením z XXVI. mimoriadneho zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva zo dňa 13. 06. 2017 nebola poslancami schvá-
lená žiadosť o nenávratný finančný príspevok za účelom 
realizácie projektu „Palárikovo, cyklotrasa z obce do prie-
myselného parku“, ktorá mala byť budovaná v rámci výzvy 
Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka kód IROP-
PO1-SC122-2016-15 v Palárikove od parku pri kaštieli po 
priemyselný park.

Za návrh hlasovali dvaja poslanci PaedDr. Miroslava Tótho-
vá a Tomáš Slivoň.

Proti návrhu hlasovali siedmi poslanci: Jaroslav Bujaček, 
Ing. Alžbeta Husková, doc. PhDr. Monika Jankechová, PhD., 
Mgr. Rudolf Kodada, Ľudmila Košíková, Ing. Igor Rezdovič 
a Ing. Róbert Židuliak, ktorí si dovoľujú spoluobčanom vy-
svetliť dôvody svojho zamietavého postoja k predloženému 
projektu cyklotrasy.

Zámer budovania cyklotrasy považujeme za mimoriadne 
prospešný pre celú obec, avšak mali sme k predloženému pro-
jektu za posledný polrok veľké výhrady, ktoré už z časových 
dôvodov nemohli byť akceptované napriek verbalizovaniu ve-
dením obce, že projekt bol spracúvaný dlhšie ako rok.

Napriek sústavnému dožadovaniu sa zákonných práv zo 
strán poslancov, i tak dôležitý projekt, za aký považujeme bu-
dovanie cyklotrasy, nebol predložený a prerokovaný v súlade 
so zákonom o obecnom zriadení, ani s rokovacím poriadkom 
OZ Palárikovo.

Projekt bol predložený na schválenie bez predchádzajúceho 
prerokovania v príslušných komisiách, bez stanoviska obecnej 
rady a bez možnosti zapracovania navrhovaných zmien. 

Považujeme za nedemokratické, aby o rozvoji obce a hos-
podárení rozhodoval názor iba jednej osoby bez konzultácie s 
poslancami, ktorí majú zákonné právo i povinnosť obhajovať 
záujmy obce a jeho občanov. 

Budovanie cyklotrasy je schválené Programom hospodár-
skeho a sociálneho rozvoja obce Palárikovo na r. 2016-2023, 
avšak ani do tohoročného marcového zasadnutia obecného za-
stupiteľstva nebola poslancom zodpovedaná podstatná otázka 
ohľadom trasovania.

Na základe našej iniciatívy na následných neformálnych či ofi-
ciálnych zasadnutiach nám síce bolo k nahliadnutiu predložené 
torzo technickej časti projektu, bez finančných údajov, avšak so 
záverom, že vzhľadom na termíny predkladania žiadostí už ani 
jedna naša pripomienka nemôže byť zapracovaná do projektu.

Nemali sme a nemáme žiadne významné výhrady voči bu-
dovaniu cyklotrasy v úseku po oboch stranách súčasnej komu-
nikácie III/1497 na Štefánikovej ulici od parku po Cergát a od 
Pivnice po priemyselný park, pretože by vyriešila väčšinu prob-
lémov cyklistov i peších v doprave v spomínanej časti obce.

Nesúhlasíme však s presmerovaním obojsmernej cyklotrasy 
cez existujúcu lávku pre peších cez Cergát kvôli veľmi frekven-
tovanej a neprehľadnej dopravnej situácii v okolí cestného mosta. 

Naše návrhy, aby cyklotrasa bola i od mosta cez Cergát až 
po pivnicu budovaná rovnakým spôsobom, ako od parku po 
most, t. j. po oboch stranách miestnej komunikácie, už nebo-
li, resp. nemohli byť v projekte zmenené. Navrhovali sme do 
projektu zaradiť kvôli bezpečnosti cyklistov i stavbu lávky po 
druhej strane cestného mosta, ani táto zmena už nemohla byť z 
nedostatku času akceptovateľná pre dlhý schvaľovací proces. 
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Za významný argument proti budovaniu 3,5 metra širokej 

obojsmernej cyklotrasy po súčasnom chodníku pre peších po-
zdĺž Štefánikovej ulice považujeme hlavný kanalizačný zberač 
od priemyselného parku po Cergát, ktorý je uložený pod chod-
níkom v hĺbke cca 2-3 metre. 

Kanalizačný zberač bol vybudovaný predovšetkým z finanč-
ných prostriedkov EÚ, na ktorý by sa mohli pripájať domo-
vé prípojky kanalizácie občanov zo Štefánikovej ulice, resp. 
plánovaná kanalizácia z bočných ulíc po jeseni 2019, t. j. po 
uplynutí päťročnej lehoty od kolaudácie priemyselného parku.

Ak by sme získali nenávratný finančný príspevok na budo-
vanie obcou predkladanej naprojektovanej cyklotrasy, je nere-
álne akékoľvek pripojenie sa do existujúceho kanalizačného 
zberača v popisovanej časti obce najmenej na ďalších 5 rokov 
po jeho kolaudácii z dôvodov porušenia všeobecne platných 
dotačných podmienok. Zároveň by šírka cyklotrasy výrazne 
zhoršila prístup ku kanalizačnému zberaču a  vznikli by vyso-
ké náklady na prípadnú rozkopávku cyklotrasy.

Naše pripomienky sú podporené aj stanoviskom odborní-
kov, keďže v územnom rozhodnutí o umiestnení stavby cyk-
lotrasy zo dňa 31. 01. 2017 Západoslovenská vodárenská spo-
ločnosť uvádza, že v záujmovom území je situovaná aj obecná 
kanalizácia vo vlastníctve obce a žiada cyklotrasu situovať 
mimo verejného vodovodu a kanalizácie.

Na zasadnutiach sme prezentovali aj obavy o  bezpečnosť 
chodcov oddelených od cyklistov idúcich po takto navrhnutej 
obojsmernej asfaltovej cyklotrase iba vodorovným značením, 
ktoré by mohlo byť vyznačené až po kolaudácii, pretože v pro-
jekte naplánované nie je.

Vzhľadom na dopravné predpisy - najmä prednosť v jazde 
účastníkom cestnej dopravy medzi Štefánikovou a bočnými 
ulicami (Pivničná, Sládkovičova, Hviezdoslavova, Záhradníc-
ka, J. Matušku, Štúrova) a zvýšenej náročnosti na sledovanie 
pohybu chodcov, vyjadrujeme obavy z nenaplnenia účelu bu-
dovania cyklotrasy v dôsledku dopravných obmedzení cyklis-
tov. Predpokladáme, že by takto znevýhodnení cyklisti naďalej 
využívali nebezpečnejšiu štátnu cestu.

Ak bol projekt na zvýšenie atraktivity a prepravnej kapaci-
ty nemotorovej dopravy pripravovaný so zámerom výstavby 
širokej promenády užívanej najmä chodcami, mohli sme po-
tencionálne zvážiť aj možnosť budovania dvoch jednosmer-
ných cyklochodníkov - jeden na mieste dnešného chodníka, 
ale kvôli kanalizácii s iným, rozoberateľným povrchom a na 
protiľahlej strane Štefánikovej ulice v súčasnom zelenom páse 
vybudovať úplne nový cyklochodník.

Máme za to, že pri výstavbe širokej cyklotrasy príde k po-
škodeniu životného prostredia, k výrubu drevín, čo je v rozpore 
s platným územným rozhodnutím, v ktorom OÚ Nové Zámky, 
odbor starostlivosti o ŽP, zakazuje poškodzovať a ničiť drevi-
ny a z tohto dôvodu zaväzuje stavebné práce u blízkostojacich 
drevín vykonať tak, aby nedošlo k poškodeniu ich koreňových 
systémov a nadzemných častí. 

Nemohli sme odsúhlasiť neobmedzenú výšku prípadných 
neoprávnených výdavkov financovaných z rozpočtu obce, 
najmä pre odlišne uvádzané údaje o finančných prostriedkoch 
potrebných na vybudovanie cyklotrasy.

V platnom Programe hospodárskeho a sociálneho rozvoja 
obce Palárikovo na r. 2016-2023 je uvedená predpokladaná 
výška nákladov na cyklotrasu v sume 1 milión eur. V Pláne 
rozvojových úloh obce na r. 2015-2023 na uvedenú investí-
ciu je naplánovaná už iba štvrtinová výška, t. j. 280 tisíc eur. 
V neschválenom  návrhu na uznesenie rozpočtované výdavky 
vč. DPH sú vo výške 532 746,10 eura, z toho výška finanč-

ných prostriedkov na spolufinancovanie z rozpočtu obce je 
26.637,31 eura, čo má byť 5% z celkových nákladov. 

Vydané stavebné povolenie na projekt cyklotrasy je tak-
tiež v rozpore s kolaudačným rozhodnutím stavby parkoviska 
pred Kvetinárstvom pri mlyne z roku 2015. Podľa vyjadrenia 
Katastrálneho úradu nie je možné meniť riadne skolaudovaný 
priestor dodatočným územným rozhodnutím po termíne skolau-
dovania, čo by mohlo v konečnom dôsledku zastaviť stavbu cyk-
lotrasy pre porušenie dotačných podmienok a vyše pol milióna 
eur by potom financovala iba obec z vlastných prostriedkov. 

Napriek tomu, že sme neschválili, a teda obec nemôže po-
dať projekt do 21. 06. 2017 - t. j. do uzavretia druhého kola 
podávania žiadostí, je možné, že budú vyhlásené ďalšie kolá 
do vyčerpania alokácie prvej vládnej výzvy z decembra 2016 
na podporu cyklistickej dopravy vo výške 24 miliónov eur.

Podľa najnovších správ samosprávy môžu čerpať na roz-
voj cyklistickej dopravy ďalšie eurofondy, do roku 2020 ide o 
vyše štyristo miliónov eur na projekty bezpečnej a ekologickej 
dopravy v regiónoch. Rozpočet je určený na výstavbu, rekon-
štrukciu a modernizáciu ciest, podporu výstavby cyklotrás a 
rozvoj integrovaných dopravných systémov.

Existuje stále možnosť čím skôr prehodnotiť projekt v 
zmysle predkladaných návrhov, príležitosť pripraviť a snažiť 
sa získať finančné prostriedky na vybudovanie takej cyklotra-
sy, ktorá bude nielen bezpečnejšia, ale i užívaná cyklistami a 
prinesie aj iné benefity – skrášlenie vzhľadu obce a skvalitne-
nie života občanov. 

Sme naďalej pripravení pomôcť veľmi operatívne, v urých-
lenom termíne, veci opätovne prerokovať a schváliť.

Ing. Alžbeta Husková a poslanci OZ: 
Jaroslav Bujaček, doc. PhDr. Monika Jankechová, PhD., 

Mgr. Rudolf Kodada, Ľudmila Košíková, Ing. Igor Rezdovič a 
Ing. Róbert Židuliak

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA
V mesiaci máj 2017 životné 
jubileum oslávili:
70 rokov
Helena Juríková
Ján Lalák
Jozef Májek
Monika Rybárová
75 rokov
Anna Stachová
80 rokov
Mária Podbehlá
85 rokov
Priska Susová
V mesiaci jún 2017 životné 
jubileum oslávili:
70 rokov
Magdaléna Kucharová
75 rokov
Anna Kucharová
Marta Kucharová
85 rokov
Alojz Chovanec
Narodili sa: 
Oliver Lacko
Tamara Markusková
Vanesa Viteková
Benjamín Horn

Sofia Bradáčová
Simona Horváthová
Uzavreli manželstvo:
Branislav Hindický – Lucia 
Kašparová
Stanislav Beluský – Mária 
Návojská
Marcel Jakabovič – Ľubica 
Veselková
Igor Čvirik – Marcela 
Komorová
Martin Jurík – Tatiana Lehotská
Milan Kanik – Emília 
Melichová
Rozlúčili sme sa:
Zuzana Šilhavíková 44-ročná
Gabriel Markusek 67-ročný
Veronika Dojčanová 92-ročná
Štefan Markusek 71-ročný
Juraj Juríček 66-ročný
Marta Kollárová 86-ročná
Terézia Záhorská 76-ročná
Mária Mančíková 86-ročná
Jozef Lelovský 77-ročný

Mária Viteková,
matrikárka
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Autor týchto riadkov  dlho hľadal výstižný titulok pre  člá-
nok a spomenul si na Chevalliera. Chodníkobijci… To je 
veru ono. Označuje  tých, ktorým v tomto príspevku  pripad-
ne pochybná česť vystupovať v radoch neohrozených  bojov-
níkov proti niečomu, čo malo významne pomôcť našej obci 
predovšetkým z hľadiska bezpečnosti jej obyvateľov. Stačí 
sa pozrieť na „parkovisko“ desiatok a stoviek bicyklov na že-
lezničnej stanici. V „hre“  je aj bicyklovanie k novému Priemy-
selnému parku. Tieto jednoduché a aj zdraviu prospešné tátoše 
slúžia ľuďom na nevyhnutnú  prepravu zo všetkých končím 
dediny k vlakom v období, keď ekonomika štátu ožíva a spolu 
s tým  aj zamestnanosť občanov.

Ibaže zaužívaný spôsob prepravy je obzvlášť rizikovým 
podujatím najmä v nepriaznivom počasí. Ale nielen vtedy. Aj  
nezainteresovaný pozorovateľ sa nevie vynačudovať, že zatiaľ 
došlo iba k niekoľkým kolíziám, vrátane takých, ktoré ohrozili 
životy a zdravie, medzi chodcami, cyklistami a osobnými i ná-
kladným autami. Často to visí len na vlásku a môže sa kedy-
koľvek stať, že niekto sa už nedožije stretnutia s príbuznými,  
známymi a najmä živiteľmi rodín.

Pozorný čitateľ teda už vie, o čo ide. Cudzím slovom sa 
tomu hovorí cyklotrasa, medzi obyčajnými ľuďmi sa prob-
lém vyjadruje slovom chodník pre bicyklistov z dediny až 
na stanicu alebo ešte ďalej. Bude, nebude?  Ani najväčší 
pesimista netušil,  aká vojna kvôli tomu vznikne v čase, keď 
výstavba prepotrebnej investície už bola na spadnutie.  Až to 
vyzerá tak, ako v prológu spomínaného Zvonodrozdova. Ešte 
nevieme presne, kto na Mederi sa podobá  Chevallierovej hlav-
nej hrdinke Fiťfiriťovej, Bzikavkovi, Lojkopoňovi, Cicifrkovi 
alebo Habrakartovi, možno si ľudia dosadia príslušné osoby a 
ich obsadenie v našej mederskej chodníkobijskej zvonodroz-
dovskej fraške. Lebo o nič iné v skutočnosti nejde, ale ako 
vtedy iba o závisť, zlomyseľnosť a pokus o ohlupovanie 
ľudí /voličov/vznešenými myšlienkami a okato prezentova-
nými titulmi.  

Najprv k tej vojne. Chvalabohu, nebojuje sa zbraňami, 
ale sústavné verbálne útoky proti starostovi sú na hrane, 
aj zákona.  Škoda, že občania Palárikova nechávajú bez po-
všimnutia pravidelné schôdze obecného zastupiteľstva. Asi ich 
odrádza často zbytočná mnohohodinová dĺžka prejavov  nie-
kedy až do polnoci.  Niektorí poslanci a jedna služobne stará, 
pardon, tradičná poslankyňa  sa asi radi počúvajú. Väčšina z 
nich sa oháňa demokraciou, ale starosta  je podľa nich len 
„názor jednej osoby, ktorá nekonzultuje s poslancami“. O tom, 
že naopak,  práve poslanci by si mali častejšie hľadať cestu do 
starostovej kancelárie, sa nevyskytuje ani zmienka.  

V minulosti som viackrát písal vo svojich článkoch o sta-
ve nášho futbalu. Skončilo sa to hanebne. Zaslúžilo by si to 
hlbší rozbor, aby sme pochopili, kto ťahal za aký povraz, ale 
od našich „demokratických“ poslancov som nikdy nepočul ani 
slovo o tomto fenoméne. Zato hneď na prvom zasadaní no-

vozvoleného obecného zastupiteľstva bol zverejnený program 
rokovania vďaka jednému poslancovi trestuhodne zmarený. 
Zjavne išlo o podpásové zaucho starostovi. Bol to, ako sa aj 
neskôr ukázalo, veľmi zlý signál k budúcej spolupráci a k 
rešpektovaniu starostu obce. Ako keby niekto okamžite po 
voľbách začínal kampaň k novým voľbám…

Asi by bol potrebný väčšinový priestor v týchto novinách, 
aby sa načrtol úbohý obraz tých „zástupcov“ občanov, ktorí v 
tomto volebnom období od začiatku bezprecedentne brzdia 
zámery hlavných rozvojových smerovaní a zneužívajú svoj 
hlas na poškodzovanie záujmov obce a jej obyvateľov. Nie-
lenže nepoznajú, resp. nerešpektujú zákon o  obecnom zriade-
ní, nezastupiteľnú úlohu starostu ako hlavy obce a povinnosť 
spolupráce zo strany poslancov, ale vynára sa pri tom otázka, 
aký je ich hlavný motív a cieľ.  A, žiaľ, našlo by sa dosť prí-
kladov, že z „cudzieho krv netečie“, že ich individuálne zištné 
záujmy asi majú prednosť pred záujmami tých všetkých nás,  
ktorí ich svojimi hlasmi poslali do poslaneckých lavíc.

Starosta obce Jozef Derňár, ktorý obetavo ťahá s krátkym 
prerušením  štvrté funkčné obdobie,  sa už zapísal do dejín Palá-
rikova. Vďaka skúsenostiam, poznatkom i kontaktom, ale najmä 
nebývalým tvorivým invenciám je teraz tou najsprávnejšou 
hlavou obce, ale úspech môžu zaručiť len vecné návrhy, kon-
štruktívna spolupráca a napokon aj taká obyčajná ľudská žičli-
vosť od poslancov. Pravdaže, nik ich nehádže do jedného vreca. 
Sľubne sa javia tí mladší, lebo ak aj nemajú skúsenosti, zdravý 
rozum používajú na dobré veci. Nie na konfrontáciu, ako to 
robia niektorí nezodpovední poslaneckí matadori a matadorka.

Vráťme sa na záver k tomu chodníku, alebo ak chcete, 
k cyklotrase. Ak dnes futbalu v Palárikove hovoríme Világoš, 
ten chodník k tomu nemá ďaleko. Starosta sa na štyroch po-
sledných zasadaniach veľmi usiloval osvetliť strategický 
význam projektu a jeho neoceniteľné dobro pre ľudí. Tr-
pezlivo a chvíľami to vysvetľoval ako malým deťom. Už len 
im to nakresliť. Nepomohlo. Na ostatnom májovom zasadaní 
tí chodníkobijci zneužili hlasovaciu mašinériu a nedovolili sta-
rostovi dať tento bod ani len do programu schôdze !!! Hlaso-
vanie bolo 7:2 v neprospech podania projektu chodníka.

Možno by sa bolo treba hlasujúcich,  ktorých mená sa oby-
vatelia Palárikova určite dozvedia, lebo oni sami idú do akejsi 
rafinovanej protiofenzívy  plnej pseudoargumentov, pre čo sa 
to „nedá“. Ide, ak to dobre rátame,  o sedem „ne“statočných.  
Možno sa  na verejnom zhromaždení občanov treba  menovite   
opýtať, či nám všetkým  Palárikovčanom  nebude chýbať na 
dotáciách  ten pol milióna eur, o ktoré sme vďaka nim zrejme 
prišli a čo horšie, možno definitívne aj o cyklotrasu.

Zakončím to myšlienkou ruského velikána L. N. Tolsté-
ho: „Ak nedokážeš svietiť, aspoň nezacláňaj“.

Niet pochýb, že ľudia v Palárikove  vedia, komu sú adreso-
vané tieto priliehavé slová.

Milan Španír, /JUDr./

· GÓL DO VLASTNEJ SIETE ·
ALEBO „HRDINSKÉ“ ŤAŽENIE CHODNÍKOBIJCOV

Prológom je Zvonodrozdovo …. Svetoznáme dielo  francúzskeho spisovateľa Chevalliera z roku 1934. Literárny velikán 
netušil, že aj v druhej dekáde 21. storočia si naňho a jeho úžasne humorný a sarkastický  výtvor niekto spomenie aj v neja-
kom slovenskom Palárikove. Nuž, o čo išlo ? V rodisku spisovateľa chýbalo tak prepotrebné zariadenie, akým býva verejná 
stavbička pre uspokojovanie telesných potrieb.  Každý chápal, že to treba, aby nesmrdeli ploty, múry, ale napriek tomu časť 
obyvateľov aj so závisťou, že to vymyslel niekto iný,  verejne používala suché nadávky a mokré pľutie do očí. Raz im prekážalo, 
že záchodík je na námestí, potom neďaleko od kostola a najmä, na čo slúži. Chevallier vymyslel označenie „záchodobijci“ , 
aby nám zanechal dobový obraz závisti, tuposti, ale  aj nenávisti.
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195. VÝROČIE NARODENIA JÁNA PALÁRIKA
1822 – 1870

JÁN PALÁRIK
Pseudonymy: Beskydov, Ján Bezkydov, 

Ján Paliarik katolícky kňaz, spisovateľ, 
dramatik, novinár, politik, národný buditeľ
• 27. apríl 1822 Raková, + 7. december 
1870 Majcichov

„V osvete a vzdelanosti veje duch,
ona kriesi hmoty, sily, život, ruch, 
Ona dáva žitia práva národu, 
rabstvo borí, zlatú tvorí slobodu.“
 Ján Palárik

Ján Palárik sa narodil v kysuckej obci 
Raková v rodine roľníka, učiteľa a orga-
nistu. Vo vlastnom životopise svojho otca 
charakterizoval syn ako „prostého a neuče-
ného človeka, geniálneho však naturalistu 
v hudbe, speve a veršovaní“. 

V rokoch 1828-32 navštevoval Palárik ľudovú školu u 
svojho otca v Rakovej, kde získal aj základné hudobné vzde-
lanie. V štúdiu pokračoval na gymnáziu v Žiline a Kecske-
méte (1832-39). Počas teologických štúdií (1839-47) v Ostri-
home, Bratislave a Trnave získal národné povedomie, osvojil 
si racionalisticko-liberálne názory /za čo bol prenasledovaný) 
a nadobudol rozhľad v nemeckej a francúzskej literatúre. V 
tomto čase sa spriatelil s Jozefom Viktorínom a Martinom Hat-
talom. Po vysvätení za katolíckeho kňaza pôsobil ako kaplán 
v Starom Tekove, v Hronských Kľačanoch a Veľkých Kozmá-
lovciach (1847-50), kde prežil revolučné roky, vo Vindšachte 

(dnes Štiavnické Bane, 1850-61) a Banskej 
Štiavnici (1851-52). Nasledujúcich desať 
rokov bol kaplánom na nemeckej fare v 
Pešti (1852-62) a od roku 1862 až do svo-
jej smrti pôsobil ako farár v Majcichove pri 
Trnave. 

Hlavný význam literárnej tvorby Jána 
Palárika spočíva v dramatickej tvorbe. Je 
autorom vynikajúcich veselohier – Inko-
gnito (vyšla v almanachu Concordia v r. 
1858), Drotár (almanach Lipa v r. 1860) 
a Zmierenie alebo dobrodružstvo pri ob-
žinkoch (Lipa, 1870), a tragédie Dimitrij 
Samozvanec (vyšla po autorovej smrti v 
almanachu Minerva v r. 1870).  V článku 
Dôležitosť dramatickej národnej literatúry 
(Sokol, 1860) objasňoval svoje postoje, 
ktoré ho viedli k písaniu veselohier zo ži-

vota súvekej slovenskej spoločnosti. 
K najvýznamnejším prejavom rozvíjania odkazu Jána Palá-

rika patrí národná divadelná prehliadka ochotníckych súborov 
s inscenáciami pôvodnej slovenskej dramatickej tvorby – Pa-
lárikova Raková, ktorá sa koná od roku 1968 na Kysuciach – v 
obci Raková a od r. 1986 aj v Čadci. Zaujímavou aktivitou je 
aj partnerstvo a pravidelné stretávanie sa predstaviteľov miest 
a obcí, ktoré sa viažu k životu a pôsobeniu Jána Palárika (Ra-
ková, Majcichov, Starý Tekov, Hronské Kľačany, Štiavnické 
Bane, Budapešť, Palárikovo). 

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce

Naša obec Palárikovo je vo svojom názve nositeľom mena významnej osobnosti Jána Palárika. V tomto roku uplynulo 195 
rokov od jeho narodenia a viaceré obce a inštitúcie si pripomínajú toto výročie. I zástupcovia našej samosprávy sa zúčastnili 

niektorých spomienkových podujatí, ktoré boli venované nášmu  Jánovi Palárikovi. 

K 195. výročiu Jána Palárika
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PREDSTAVUJEME OSOBNOSTI PALÁRIKOVA
Mesiac jún  sa niesol v znamení Medzinárodného dňa detí s 
množstvom aktivít pre najmenších i starších, kedy sa mohli 

spolu zabaviť, osláviť sviatok, zoznámiť sa s novými ľuďmi... 
Aj my sme sa rozhodli venovať deťom celú jednu rubriku 

OSOBNOSŤ Palárikova.  Ale nevybrali sme jednu osobnosť, 
ale hneď viac. Už len kvôli tomu, že celý rok sa v novinách 
spomínajú len dospeláci, čo niečo dokázali. A výber bol veľ-
mi ťažký, pretože v Palárikove máme veľmi veľa šikovných 
detí a mladých ľudí. No verím, že budete spokojní a radi si 

teraz prečítate práve o týchto menách:
Adrián Fiala,

Ema Rostecká a Jakub Rostecký,
Lilian Slivoňová. 

∙ ADRIÁN FIALA ∙

∙ EMA ROSTECKÁ ∙
∙ JAKUB ROSTECKÝ ∙

Sympatický chlapec, ktorý 
mi pripomína môjho brata v 
tomto veku. Zanietený za fut-
bal – svoju celoživotnú lásku. 
Ochotný obetovať zaň všetko – 
od voľného času, ktorý by mo-
hol prežiť so svojimi priateľmi 
a rodinou, až po ranné vstáva-
nia na dvojfázové tréningy. 

Keď minulý rok odišiel z 
našej základnej školy – samo-
zrejme kvôli futbalu – bolo 
nám  v škole smutno.  Veď ta-
kýchto šikovných žiakov člo-
vek stráca nerád. Ale na druhej 
strane sme mu všetci dopriali, 

aby šiel a postupne dosiahol svoj sen. Ten si začal plniť hádam 
už od malička. Keď jeho rodina, pohltená futbalom – v prvom 
rade rodičia a obaja starí otcovia – Fiala i Šilhavík, ho viedli k 
láske k futbalu. A to trvá až dodnes. Obaja starkí nevynechajú 
ani jeden Aďkov zápas na Slovensku. 

Ale čo tomu predchádzalo? Odkedy sa to všetko začalo? Od 
Aďkových  5 rokov.  Vtedy začal v predprípravke PaedDr. Mi-
roslavy Tóthovej. Pokračoval v prípravke, ktorú neskôr viedol 
G. Bajkai.  V roku 2013 prešiel do klubu Slovan Duslo Šaľa a 
už vtedy si ho všimli v FC Nitra a začali ho volať na dôležité 
zápasy.  Tam prestúpil 30.9. 2015 a doteraz hrá za tento nitrian-
sky tím a to v kategórii U12 Západ – 1. ligu mladších žiakov. 

Ako jediného ho zastupuje agent, ktorý si ho vyhliadol na 
jednom z turnajov. V súčasnosti  tento mladý kapitán FC Nitra 
hráva s číslom 16 ako jeho vzor Aquero z Argentíny (klub Man-
chester City) a je na poste stredného záložníka, no napriek tomu 
je veľmi šikovný strelec, za čo bol už mnohokrát ocenený.  I te-
raz si doniesol trofej ako 3. najlepší útočník na Slovensku.  Ale 
tých ocenení a trofejí je mnoho. Narátali sme 25 aj s diploma-
mi. Na otázku, ktorú si váži najviac, padla odpoveď: „Z Prahy 
– ako najlepší hráč a strelec.“  Do Čiech do Prahy chodievajú 
na turnaje pravidelne. Tam získali s FC NITRA 6. i 2. miesto. 
Zaujímavé sú turnaje v Maďarsku, v Taliansku a minulý rok bol 
Aďo vybraný na turnaj do Soulu v Južnej Kórei, kde obsadili 
5.miesto z 20 tímov veľmi zvučných mien z celého sveta  – 
Brazília, Austrália, Španielsko, Nový Zéland. Tohto roku opäť 
zavíta do Južnej Kórei už s hráčmi zo svojho ročníka. 

Po prestupe do nitrianskej základnej školy – ZŠ  Tulipánova 
- sa Aďovi spoluhráči stali zároveň aj jeho spolužiakmi. Sú vý-
borný kolektív, všetci zohraní nielen na trávniku, ale i v škole. 
Spolu trénujú päťkrát do týždňa, niekedy i dvojfázovo. Spolu sa 
učia  a spolu hrávajú zápasy. Všetko s vynikajúcimi výsledka-
mi.  Aj v učení dosahuje Aďo stále prospech s vyznamenaním. 

Jeho najbližšími cieľmi je vyhrať turnaj v Nitre, kde sa zú-
častnia Inter Miláno, Dynamo Zadar, Slávia Praha, Austria 
Viedeň,  a neskôr v Južnej Kórei, o ktorej sme už písali. 

Najväčší Aďov sen  do ďalekej  budúcnosti je hrať v Anglic-
ku, v kolíske futbalu, po boku svetových hráčov. K tomu sme-
ruje všetko jeho úsilie, jeho zanietenosť a húževnatosť, ktoré 
sa spájajú s vrodeným talentom. Myslím, že splnenie jeho sna 
mu všetci doprajeme a raz budeme hrdí na nášho palárikovské-
ho Maradonu. Či  Aguera?

Mladá slečna  z ôsmeho ročníka skromne opísala svoje i bra-
tove úspechy na jeden list papiera z malého zošita a priniesla mi 
ich do kabinetu. Ale podotkla, že to je za posledný rok.  Vôbec 
by ste na ňu nepovedali, že je karatistka a veľmi šikovná.  Až 
neskôr zistíte, že ju šport baví. Vidím to, keď sa žiaci vyberajú 
na súťaže: ide na volejbal, florbal, atletiku... Na všetko. A spo-
medzi  tohto všetkého si nakoniec vybrala karate. Tak ako jej 
mladší brat – tiež všestranne športovo zameraný piatak.

Možno to bola náhoda, možno nie. Ale vyzerá to tak, že prá-
ve Jakub ju motivoval, aby robila karate.  On ako prvý začal 
pred štyrmi rokmi chodievať do Šurian na karate. Potom sa k 
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∙ LILIAN SLIVOŇOVÁ ∙

nemu o rok neskôr pridala aj sestra Ema a odvtedy pravidelne 
absolvujú tréningy v KK TRIUMPH Šurany pod vedením šéfa 
klubu Romana Frndu.  Po krátkom čase, keď nadobudli techni-
ku, začali s karate súťažiť  v štýle kumite – čiže zápas– každý 
vo svojej kategórii: Jakub v kategórii 10-11 r. od 40 kg a Ema, 
v kategórii 14-15 do 47 kg. 

V súčasnosti trénujú často: stály tréning mávajú pondelok, 
stredu a štvrtok, v utorok si robia vlastný tréning zameraný na 
atletiku a posilňovanie. Doplnkový padne zväčša na  piatok 
alebo sobotu.  V šurianskom klube sa strieda viacero tréne-
rov pri karatistoch podľa času, dňa, kedy trénujú. Tí ich vedú 
a prihlasujú na súťaže. Odkedy súrodenci  súťažia s karate, 
odvtedy získavajú popredné miesta a ocenenia a to nielen na 
Slovensku. Posledné najväčšie úspechy dosiahli:

Ema: 
• Majstrovstvá Slovenska SHITO RYU asociácie: 2. miesto,
• Karate Grand Prix 2017: 3. miesto,
• Karate cup 2017 open: 3. miesto, 
• Západoslovenský pohár: 1. miesto aj 2. miesto – v dvoch 

kategóriách,
• 5. majstrovstvá Európskej SHITO  RYU: 3.miesto
Jakub:
• Majstrovstvá Slovenska SHITO RYU asociácie: 2. miesto,
• Karate cup 2017 open: 2. miesto, 
• Západoslovenský pohár: dve 2. miesta v dvoch kategóriách
• Slovenský pohár detí a žiakov: 3. miesto,
• 5. majstrovstvá Európskej SHITO  RYU: 4. miesto.
Obaja súrodenci sa teraz kvalifikovali na 5. majstrovstvá 

Európskej SHITO  RYU karate federácie detí, kadetov, junio-
rov a seniorov a v sobotu 17. 6. , práve v deň, keď sa uskutoč-

nil aj Venček našich ôsmakov, kam sa pripravovala i Ema sa ho 
obaja úspešne zúčastnili. 

Ema získala vo svojej kategórii 3.miesto a Jakub zabodoval so 
4.miestom. K úspechom im obom gratulujeme a želáme, aby vytrva-
li vo svojom športovom kolotoči a naďalej nás takto reprezentovali! 

O Lilian nám mamička 
Kristína prezradila toto: 

„Lilian bola od malič-
ka neposedná a keď sme 
sa  v máji 2010 ocitli na 
atletickom štadióne na Si-
hoti v Nových Zámkoch, 
automaticky sme sa pýtali, 
či neberú aj také malé deti 
(mala len štyri). Ale odpo-
ručili nás buď na plávanie 
alebo gymnastiku. Keďže 
na Sihoti je aj gymnastická 
hala, išli sme hneď opýtať, 
či ju zoberú. Práve robili 
prijímačky do prípravky a 
začala trénovať v septem-

bri. V prípravke bola 1,5 roka a potom prešla na výkonnostnú 
gymnastiku. To znamenalo tréning každý deň okrem nedele a 
dvakrát do týždňa aj ranný tréning pred vyučovaním. Samo-
zrejme nastúpila do školy v NZ, aby všetko stihla. Pravidelne 
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sa zúčastňovala pohárových pretekov a majstrovstiev Sloven-
ska, kde zaznamenala aj úspechy: niekoľko štvrtých miest, 
jedno tretie a jedno druhé miesto. Neskôr sa začala čoraz viac 
venovať kresleniu a modelovaniu a popri tréningoch navšte-
vovala ZUŠ, kde chodí doteraz. Preto prestala pretekať, ale po 
šesťročnom trénovaní ešte chodí na tréningy dvakrát do týžd-
ňa. Hoci netrénuje tak tvrdo, zatiaľ sa prejavuje to, čo získala 
a zúročila to tento rok na niekoľkých atletických pretekoch 
Novozámockej detskej olympiády, kde v prvom kole vyhrala 
skok z miesta, v druhom kole bola druhá v behu na 60 m a v 
treťom kole, ktoré bolo zároveň Behom olympijského dňa zís-
kala tretie miesto v behu na 420 m a bola tiež členkou družstva 
štafetového behu 4 x 100 m, ktoré sa umiestnilo na 1. mieste.“

COOP JEDNOTA NOVÉ ZÁMKY, S. D. 
ZMODERNIZOVALA ĎALŠÍ SUPERMARKET

Dňa 18.5.2017 o 9.00 h Coop Jednota Nové Zámky, s. d. opäť 
otvorila dvere ďalšieho zrekonštruovaného supermarketu tento-
krát v obci Palárikovo. Nové predajňa predstavuje vyššiu triedu 
v kategórii supermarketov a prináša svojou šírkou sortimentu a 
vybavením zákazníkom obce vyšší komfort v nakupovaní. 

Po dlhom zvažovaní, ako skvalitniť nákupné prostredie v 
Palárikove, sa nakoniec našlo riešenie, ktoré zaručuje kultúrne 
podmienky nakupovania pre zákazníkov COOP Jednoty, Nové 
Zámky, s. d. Stavebné práce boli zahájené v januári tohto roka 
a zákazníci mali asi 4,5 mesiaca obmedzené podmienky pre re-
alizáciu svojich nákupov. Snaha sa však napokon oplatila a po-
darilo sa vytvoriť dielo, ktoré je dnes dominantou Palárikova. 
Priestranný supermarket má novú rozšírenú predajnú plochu o 
rozmere 550 m2 s 8 000 tovarovými položkami, čo predstavuje 
obrovskú možnosť výberu a ponuky. Za pár mesiacov rekon-
štrukcie bolo preinvestovaných 1,2 milióna eur. 

„Dnes je významný deň tak z pohľadu obyvateľov obce 
Palárikovo, ako aj Coop Jednoty, Nové Zámky, s. d., nakoľ-
ko sa otvára jeden z najmodernejších supermarketov, ktorý sa 
prevádzkuje na území Slovenska z pohľadu predaja potravín,“ 
hovorí Ing. Štefan Mácsadi, predseda predstavenstva COOP 
Jednoty Nové Zámky, s. d. 

Nový supermarket je zariadený najmodernejšími chladia-
renskými a mraziarenskými zariadeniami, ktoré sú ekologické 
tak z pohľadu životného prostredia, ako aj kvality vyloženého 
a skladovaného tovaru. Predajňa je vybavená novými elektro-
nickými cenovkami, ktoré uľahčia orientáciu nakupujúcim i 
personálu predajne. Na výber je ponuka grilovaných kurčiat a 
novinkou je pečenie čerstvého pečiva počas celého dňa. Kva-
litný pokladničný systém zabezpečuje okrem skenovania tova-
ru, jednoduché odváženie produktov. 

Najväčšou prioritou družstva naďalej zostáva prinášať na 
pulty predajní čo najviac slovenskej kvality. Dôkazom je vy-
soký podiel ponuky slovenských výrobkov v supermarketoch 
Coop Jednota, Nové Zámky, s. d., až 70 %. Nový supermarket 
bude otvorený 7 dní v týždni a o spokojnosť zákazníkov sa 
bude starať 16-členný kolektív zamestnancov. 

K dnešnej podobe supermarketu dopomohla aj súčinnosť 
všetkých partnerov: Stavebnej firme Hegedűs, ktorá realizo-
vala stavebné práce, Coop Servis Nové Zámky za dodávky 
chladiarenských a mraziarenských  zariadení, Reccom Nitra 
za dodanie regálových programov, reklamnej agentúre Nykon 
s. r. o., Nové Zámky a NR-SYS Nitra, dodávateľovi pokladnič-
ných systémov a samozrejme obecnému úradu v Palárikove, 
na čele s pánom starostom Mgr. Jozefom Derňárom. 

Slová vďaky vyjadril aj samotný starosta obce Paláriko-
vo. „Za krátky čas sa tu stal zázrak a dielo sa podarilo. Touto 
cestou by som rád vyjadril veľkú vďaku Coop Jednote, Nové 
Zámky, s. d., za krásnu dominantu Palárikova, ktorá prispeje k 
spokojnosti našich obyvateľov.“

VÝSTAVA TVORBY PaedDr. ADELY 
MELIŠEKOVEJ DOJČANOVEJ  

V PALÁRIKOVE
V dňoch 22.4.-25.4.2017 si občania Palárikova mohli pozrieť 

výstavu výtvarných diel našej rodáčky Adely Melišekovej 
Dojčanovej, ktorá bola otvorená na slávnostnej vernisáži 
22. apríla pod názvom Farebné návraty v dome kultúry 

Okrem spomínaných úspešných detí žije v Palárikove mno-
ho iných talentov. Začala som si všímať podnety z okolia, zo 
sociálnych sietí, od známych... A som rada, že objavujem stále 
nové mená, nových malých športovcov, umelcov, ktorým by 
sme mohli venovať kúsok v novinách. 

V športovej rubrike si môžete prečítať o futbalovej kvetinke 
Nikol Mazúchovej z FC Union Nové Zámky a o ich úspechu 
na Majstrovstvách –SR v Poprade. Malinká gymnastka Ka-
rolínka Pálešová pomalými krôčikmi sa začína zapisovať do 
slovenskej gymnastiky: v Slovenskom pohári JIPAST v špor-
tovej gymnastike získala 13.miesto. V Palárikove máme aj ko-
pec tanečníkov, ešte prednedávnom žali úspechy na tanečnom 
parkete Zara Brünerová, Roman Malík alebo Hanka Fran-
tiška Hantáková. Damián Srnec sa formuje aj ako výrazný 
mladý atlét. A to nespomínam kopu ďalších nádejných mla-
dých futbalistov  a veľa-veľa speváčok, výtvarníkov...

Len nech sa rozvíjajú ďalej, nech ich talent zrie a určite  bu-
deme čoskoro počuť nové správy o ich ďalších víťazstvách. 

Slavomíra Slivoňová

∙ INÉ TALENTY Z PALÁRIKOVA ∙
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TANEČNÁ SKUPINA SENIORKA ÚSPEŠNE 
REPREZENTOVALA PALÁRIKOVO

SENIORKA, tanečný súbor Domu kultúry v Palárikove, sa 
16. mája 2017 zúčastnila celoslovenského súťažného kola mo-
derného a módneho tanca 

„Tanečný kolotoč“ v Žiari nad Hronom, 
kde sa v kategórii Šou choreografie - dospelí a seniori nad 

50 rokov, umiestnila na peknom 3. mieste. Naše dámy „v ro-
koch“ neustále posúvajú hranice svojich možností a ich od-
hodlanie tvrdo na sebe pracovať je skutočne hodné nášho ob-
divu a uznania.

Našim ženičkám srdečne blahoželáme, prajeme pevné zdra-
vie a samozrejme sa tešíme na ďalšie spoločne strávené chvíle 
pri nácvikoch nových choreografií.

E. Galbavá, E. Kodadová 
(vedúce a choreografky TS Seniorka)

KUCHÁRKY Z OVSENÉHO
HOSŤOVANIE DIVADELNÉHO SÚBORU 

Z VEĽKÝCH LOVIEC NA PODVÁLKU
Ponuku na hosťovanie divadelného súboru z Veľkých Lo-

viec som prijala na deň 13. máj 2017 - ku Dňu matiek s di-
vadelnou hrou Kuchárky z Ovseného. Naplánovaný čas pred-
stavenia bola 16. hodina. Spoločenská sála DK sa pomaličky 
začala zapĺňať hŕstkou domácich nadšencov.

Veselohra, ktorá mala potešiť oko a ucho divadelného divá-
ka, síce zožala úspech, ale nenaplnila hľadisko. 

OBECNÝ ÚRAD
za prítomnosti umelkyne s rodinou, starostu obce Mgr. Jozefa 
Derňára a ďalších pozvaných hostí. Umelkyňa v súčasnosti 
žije v Trnave. Vysokoškolské štúdium ukončila na PF UMB v 
Banskej Bystrici, kde na katedre výtvarnej výchovy študovala 
v krúžku pod vedením akademického maliara Milana Sokola 
a prof. Kožuškovej. Venovala sa prevažne kresbe rudkou a 
uhlíkom, neskôr na PF UKF v Nitre zasa maľbe. Až v roku 
2006 jej učaroval hodváb a pod vedením výtvarníčky N. 
Blaškovičovej skončila kurz maľby na hodváb. Odvtedy 
skúšala rôzne techniky, hodvábu však zostáva verná i naďalej. 
Jej obrazy a šatky sa nachádzajú v súkromných zbierkach na 
Slovensku, v Českej republike, Rakúsku, Anglicku, Dubaji, 
Dubline, New Yorku a Ženeve. Niekoľko jej obrazov sa 
nachádza aj v súkromnej zbierke slovenského herca.

Na slávnostnej vernisáži venovala Palárikovu svoj najnovší 
obraz „Farebné návraty Palárikovo“. Sú na ňom nádherné divé 
maky, ktoré symbolizujú návraty a v pozadí kostol a kaštieľ, 
ktoré sú zasa symbolmi našej obce.

Erika Galbavá
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PALÁRIKOVSKÝ VODNÍK ∙ PLEŠŤÁK ∙ 
OKRESNÁ VÝTVARNÁ SÚŤAŽ PRE DETI

Asi pred 25 rokmi som počula z rozprávania, že na našej 
Barine sme kedysi dávno mali vodníka, ktorý sa volal PLEŠ-
ŤÁK. Už dávnejšie mi skrsla myšlienka v hlave pripraviť pre 
deti ZŠ z okresu výtvarnú súťaž zhotovenia vodníka podľa 
vlastnej predstavy z odpadových surovín. Deti mohli využiť 
svoju kreativitu a pri tvorbe využiť kartóny, papier, PVC fľaše, 
látky, špagát, farby rôzneho druhu. Vodník je sympatická roz-
právková bytosť s večne mokrým zeleným účesom, učupený v 
rákosí . Len on vie chytiť kapríka v Barine rukami alebo rybku 
poštekliť po šupinách. Ktoré dieťa by nemalo rado takúto krás-
nu bytosť? Téma ako stvorená na tvorbu pre deti.

Dôkazom toho, že súťaž zaujala deti, je 81 zaslaných prác 
z celého okresu. Nainštalovanie výstavy  mi opäť dalo trochu 
zabrať, pretože dotvoriť priestor, aby sa podobal vodnému 
svetu, si vyžadovalo trochu šikovnosti. Výstava bola sprístup-
nená pre verejnosť od 1.6. pri príležitosti MDD a samotné oce-
ňovanie výtvarných prác sa uskutočnilo 15. júna.
Zúčastnené základné školy:
• ZŠ Mojzesovo/Černík,
• ZŠ Bernolákova Šurany,
• ZŠ Devínska Nové Zámky,
• ZŠ Tvrdošovce,
• ZŠ Bánov,
• DK Palárikovo.

Marta Révaiová,
ved. DK

Hosťovanie divadelných súborov vždy dopadne rovnako. 
Vstupné ľubovoľné možno nezaručuje kvalitu? Alebo sme už 
presýtení divadlom? 

Ťažko sa dáva  priestor, dohodne voľný termín na odohratie. 
Vždy musíme čakať, kedy sa uvoľní termín počas víkendov a 
potom, kedy môže prísť samotný hosťujúci súbor. Sklamanie 
z neúčasti divákov nebolo , pretože herci sú zvyknutí na malú 
návštevnosť aj v iných obciach.

Plánované podujatia v DK sú vždy obsadené už v mesiaci 
január, najhoršie na tom sú práve soboty, nedele. Presúvanie 
termínov podujatí sa vždy koná iba z vážnych dôvodov. Podu-
jatia organizované samotným DK musia vždy ustúpiť v pro-
spech občana alebo spoločenskej organizácii.

Vždy sa ale snažím nájsť kompromis.
Marta Révaiová

vedúca DK

OBECNÝ ÚRAD

PALÁRIKOVSKÁ ŽUFAŇA  
A OSLAVA MDD

Sobota 3. júna sa vyznačovala výbornou „konšteláciou hviezd“.
Na ihrisku OTJ v Palárikove sa konal ďalší ročník súťaže vo 

varení guláša PALÁRIKOVSKÁ ŽUFAŇA spojená s oslavou 
MDD a všetko vyšlo úplne na výbornú. Počnúc nádherným sl-
nečným počasím, skvelou atmosférou, ktorá sa každým rokom 
viac a viac približuje tak povediac k rodinnej, príjemnými ľuď-
mi, dobrou zábavou nielen pre súťažné družstvá, ale aj pre deti.

Obec Palárikovo ako hlavný sponzor a Dom kultúry Palá-
rikovo ako hlavný organizátor tohto už tradičného podujatia 
sa každoročne snaží všetky tieto atribúty k plnej spokojnosti 
všetkých splniť.

Samozrejme nešlo by to bez kľúčových článkov potrebných 
na zrealizovanie celej akcie. 

Aby vôbec mohla nejaká súťaž prebehnúť, potrebujeme sú-
ťažné družstvá. Tento rok ich bolo 8. Okrem našich konštant-
ných  súťažiacich Paddock club a A-Lenky ( tento rok pod 
názvom Kvetinárky), súťažili aj Polená, Berky Team, Husq-
varna team, Švagor a Švagriná, Tomšíkovci a Zelenáči.

Porota v zložení: M. Kubala, I. Birkušová a P. Šrámek, hod-
notili nielen gastronómiu guláša (farbu, vôňu, hustotu a chuť), 
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recitovať. Rôznou technikou 
sme si vytvárali náhrdelníky, 
náramky. Za účasti dvoch šper-
károk zo Šurian sme vytvárali 
šperky z kerahmoty, plasto-
vých fliaš a drôtenou techni-
kou... Deti boli veľmi vníma-
vé a pracovité. Podarilo sa im 
vytvoriť veľa šperkov, jeden 
krajší ako druhý. Veď uvidíte 
na vernisáži.

Tento projekt finančne pod-
porilo Ministerstvo kultúry 
SR, finančne prispela aj Obec 
Palárikovo.

Ďalší projekt, ktorý sa realizuje v knižnici pod názvom ,,Be-
sedy a prednášky pre každého...“, úspešne prebieha. V mesiaci 
apríl to bola prednáška s manažérkou  Ing. I. Markuskovou  
pod názvom ,,Zeleň je život“. Uskutočnila prednášku o lese, 
prírode, jej ochrane a aby sa neznečisťovalo naše prostredie. 
Poučila o separovanom zbere, jeho triedení, spracovaní a vyu-
žití druhotných surovín. Prednáška bola veľmi zaujímavá, fun-
dovaná a zožala veľký úspech medzi účastníkmi...

V mesiaci máj sa uskutočnila beseda so spisovateľkou 
Zuzanou Antalovou - členkou literárneho klubu Janka Jesen-
ského v Nitre pod názvom ,,Z prednej strany mreží“. Beseda 
bola veľmi zaujímavá, pútavá. Účastníčky besedy spolu veľmi 
živo diskutovali, spomínali na časy minulé, lebo niektoré spo-
lupracovali s pani Antalovou, boli kolegyne z práce. Bolo to 
milé a bezprostredné popoludnie.

Tieto dva projekty z verejných zdrojov podporil Fond na 
podporu umenia. Finančne prispela aj Obec Palárikovo. Fond 
na podporu umenia bol hlavným partnerom podujatia.

Tretí projekt pod názvom ,,Nové knihy“ tiež úspešne po-
kračuje. Nakúpili sme knihy v vydavateľstva Evita, ktorá nám 

OBECNÝ ÚRAD

ale aj hygienu varenia guláša, oblečenie členov družstva a etiku 
a kultúru stolovania. Na základe výsledkov ich bodovania cenu 
za Najlepší guláš Palárikovskej žufane 2017 získalo družstvo 
Tomšíkovcov a ceny Najlepšie oblečené družstvo PŽ 2017, 
Najkrajšie stolovanie PŽ 2017 si odniesli Kvetinárky.

Všetkým súťažiacim družstvám Obec Palárikovo venovalo 
milú pozornosť v podobe drevenej dlabanej žufanky s vygra-
vírovaným nápisom Palárikovská žufaňa 2017.

Ku každej súťaži patrí nielen miešanie guláša, krájanie 
mäsa, čistenie zemiakov, ale aj zábava a vzájomné spoznáva-
nie sa a odbúravanie tzv. rivality. Súťažno-zábavné  disciplíny, 
ktoré pre súťažiace družstvá organizátori podujatia vždy sve-
domite pripravujú, boli na to ako stvorené. A keď že bola za 
každé víťazstvo pripravená aj odmena, radosť bola o to väčšia.

Pre návštevníkov, ale i samotných súťažiacich bola pripra-
vená bohatá tombola, pre deti rôzne atrakcie (retro drevené 
hračky, nafukovacie atrakcie , bumperz nafukovacie lopty), o 
zábavu sa starali aj naši hasiči a k tomu všetkému, celý deň 
spríjemňoval svojou hudobnou produkciou Dj BOUSE.

Erika Galbavá

KNIŽNICA INFORMUJE...
Pokračujeme v realizáciách projektov. V mesiaci apríl sme 

pokračovali realizáciou projektu ,,a čítame...“ Žiaci špeciálnej 
školy čítali knihu O psíčkovi a mačičke. Najviac sa im páčila 
rozprávka, v ktorej prali a vešali bielizeň, preto sme sa rozhodli 
vyrezávať rôzne tvary do mydla pomocou umelohmotných rý-
padiel. Psíčka a mačičku sme stvárňovali pomocou farebných 
papierov , obrysy psíčka a mačičky vyplnili pomocou fareb-
ných papierov. Každý obrázok bol malé umelecké dielo. Mô-
žete si ho pozrieť v decembri, kedy sa uskutoční ich vernisáž.

V mesiaci máj sme recitovali básničku o princeznej, kto-
rá bola na bále a potratila korále. Deti sa ju naučili naspamäť 
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HURÁ PRÁZDNINY
Koniec školského roka je aj ukončením pre krúžkovú a 

kurzovú činnosť priestoroch domu kultúry. Tak ako sa rýchlo 
naplnili krúžkové a kurzové voľnočasové aktivity, tak rýchlo 
uplynul čas. Posledné júnové stretnutia prinášali bilancovanie 
práce lektorov v kurzoch.

Najnavštevovanejší bol kurz anglického jazyka jazykovej 
školy ELLI s.r.o. z Nových Zámkov. Skupín bolo 6. Tanečnú 
školu Hip Hop opäť veľmi úspešne viedol Tibor Székely, ktorý 
si našiel u detí veľkú obľubu. Má za sebou aj pekné úspechy 
so svojimi zverencami. Vystúpenia na kultúrno-spoločenských 
podujatiach v obci patrili medzi obľúbené. Hudobný kurz po 
smutnej udalosti dlho nemal nástupcu. Kurz sa rozdelil na kurz 
hrania na gitare, ktorý vedia Peter Hutník a kurzy hry na klavír 
pod vedením Mgr. Janky Kucharovej, PhD. Teším sa tomu-
to novému osadenstvu a verím, že budú pokračovať vo svojej 
práci aj v budúcom školskom roku.

Tanečný súbor SENIORKA, patriaci pod DK, tvoria členky 
z Jednoty dôchodcov v Palárikove. Úspešne ho vedú Eleonóra 
Kodadová a Erika Galbavá, taktiež vedú aj výtvarný krúžok 
CREATIVE, krúžok pohybu a hier pre deti, tanečný krúžok pre 
mládež AZANAS a divadelný súbor VESELÁ KOPA, ktorý 
dostal opäť pozvanie účinkovať na X. ročníku MEDVEDÍCH 
DNÍ na Hrebienku vo Vysokých Tatrách. Patria azda k jedinej 
divadelnej skupine, ktorá je pozývaná na tento medvedí festi-
val už po 7. krát. Divadelný súbor našiel svojho diváka až pod 
Tatrami a je to ich najväčšia odmena za dlhoročnú prácu od 
detstva až po dospelosť.

Krúžková činnosť v dome kultúry bola zabezpečovaná zdar-
ma, kurzovné si vyberali vyučujúci sami. Priestory na kurzy 
boli poskytované taktiež zdarma. Kurzovná miestnosť bola ob-
sadzovaná od pondelka do nedele podľa harmonogramu jed-
notlivých kurzov. Tešili sme sa z úspechov či už z pohybovej, 
kreatívnej alebo vedomostnej a hudobnej výuky. Každý z lek-
torov pristupoval k svojej práci na profesionálnej úrovni. Pra-
jem deťom, mládeži príjemné prežitie prázdnin plné nových 
zážitkov, lektorom oddych a pohodu.

Marta Révaiová, 
vedúca DK

PONUKA NA PRÁZDNINY 
PRE DETI

Milé deti, ak ešte nemáte program na prázdniny, ponúkam 
vám nasledovné možnosti ako stráviť prázdniny v Dome 
kultúry Palárikovo

17.7. – 21.7. 2017

FARBIČKOVO
 ART terapia pre deti

Kreatívny denný tábor / Tvorba, výtvarný prejav/

14.8. – 18.8.2017 

PRÁZDNINOVO
 – Potulky prírodou

 Záujemcovia sa môžu prihlásiť v DK Palárikovo
Informácie budú podané u vedúcej DK p. Marty Révaiovej

Kreatívny denný tábor / Tvorba, výtvarný prejav/Kreatívny denný tábor / Tvorba, výtvarný prejav/Kreatívny denný tábor / Tvorba, výtvarný prejav/Kreatívny denný tábor / Tvorba, výtvarný prejav/

 Záujemcovia sa môžu prihlásiť v DK Palárikovo

OBECNÝ ÚRAD

PÔVABY 
VEČNE ZELENÝCH ZÁHRAD

Predpoveď počasia  na stredu 24.5.2017 nebola najlepšia, 
raňajší pohľad z okna obmedzila hmla, preto bol dáždnik  ne-
vyhnutnou výbavou každej batožiny.  Členovia Základnej or-
ganizácie Jednota dôchodcov na Slovensku v Palárikove mali 
pred sebou naplánovaný výlet do Arboréta Mlyňany. 

Arborétum sa viaže k svojmu zakladateľovi  - k osobe Am-
brózy – Migazzi.

Gróf Dr. Štefan Ambrózy bol nielen šľachtic, právnik ale 
najmä vynikajúci prírodovedec.

V obci Vieska nad Žitavou postavil neoklasicistický kaštieľ 
s charakteristickou vežou.

Vstupný portál je označený listom cezmíny ostrolistej, vždy 
zelenej rastliny.  V okolí kaštieľa

podporast dubovo-hrabového lesa o rozlohe približne 40 
hektárov poskytuje vhodnú klímu pre pestovanie vždy zele-

dala zľavu 50 % na nákup kníh. Z internetového obchodu  
Knihy pre každého sme zakúpili knihy, tiež nám dali zľavu, 
ktorá nás veľmi teší, lebo si môžeme zakúpiť čo najviac kníh. 
Hlavným partnerom nákupu kníh je Fond na podporu umenia, 
fi nančne prispieva aj obec Palárikovo. Fond na podporu ume-
nia z verejných zdrojov podporil nákup kníh.

Mária Slažanská, 
ved. knižnice
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OBECNÝ ÚRAD

NÁRODNÁ TRANSFÚZNA 
SLUŽBA INFORMUJE...

Spoločný odber krvi sa uskutočnil v priestoroch Domu kul-
túry dňa 7.6.2017 od 8.00 hod do 10.00 hod. Odberu sa zúčast-
nilo temer dvadsať darcov, no nie všetci splnili prísne kritériá, 
aby neohrozili vlastné zdravie, veď cieľom darovania nie je 
zničiť vlastné zdravie, ale nezištne pomôcť svojou krvou a za-
chrániť ľudský život.

Jozef Csányi st, Jozef Prokopec, Vladimír Krištof, Tatiana 
Krištofová, Peter Krásny, Stanislav Noskaj, Milan Slovák, 
Magda Slováková, Tomáš Krásny, Zuzana Barusová, Július 
Kutak, Michal Kutak, Patrik Tirol, Miroslav Tóth, Milan Ko-
dada, Peter Horváth...Toto je menoslov darcov krvi, sme na 
nich všetci veľmi pyšní a hrdí, že medzi nami sa stále nájdu 
darcovia, ktorí šľachetne, nezištne darujú  to najdrahšie, čo 
majú - K R  V  .Niekedy je počet väčší, niekedy menší, ale 
podstata je stále rovnaká – vždy ide o záchranu života...

Darcovia si navzájom komentujú počet odberov, predbie-
hajú sa v tom, že kto má viac a či ešte nemá nárok na niektorú 
z plakiet, či už bronzovú,  striebornú, zlatú alebo diamantovú 
alebo najvyššiu – Kňazovického... Ak budú darcovia úspešní 
v októbri, kedy sa uskutoční  odber, potom v decembri na Via-
nočnom koncerte vďaky sa ich rady rozšíria o ďalšiu zlatú a 
diamantovú plaketu... Vyplynulo zo vzájomnej diskusie.

Všetkým ešte raz veľké  Ď  A K U J  E M   !!!
Inšpiroval vás článok?? Ak áno, poďte  medzi nás a rozšírte 

rady prvodarcov !!!!

ných rastlín. Prvé výsadby sa uskutočnili na vybudovaných 
terasách v roku 1894. 

Napriek tomu, že jednotlivé rastliny sú označené tabuľka-
mi, rozhodli sme sa pre sprievodcu. Odborný výklad nám pre-
chádzkou po jednotlivých chodníkoch sprístupnila pracovníč-
ka SAV. Najviac zaujali jedince borievky virgínskej, cezmíny 
ostrolistej, vavrínovec lekársky, mahónia cezmínolistá, roz-
kvitnuté rododendróny , kalina, dráč, skalník, krušpán, zemo-
lez, bršlen ale aj zob.  Nádherné sú aj mnohé ihličnaté dreviny 
a najmä cudzokrajné dreviny.

Pravdepodobne stĺpovitý kultivar tuje západnej a zimoze-
lený dub vďačia za svoju popularitu Jozefovi Mišákovi, ktorý 
patril medzi najvýznamnejších záhradníkov arboréta.

V roku 1967 bola bezprostredne pri vstupe do kaštieľa od-
halená busta Ambrózy – Migazziho.

Pri vstupe do parku je umiestnená tiež bronzová socha I. V. 
Mičurina.

Boli sme sa poprechádzať po jedinečnom parku strednej Eu-
rópy, naše dojmy nepokazil ani krátky jarný dážď  cez obed.  Po-
rovnávali sme, ktoré rastliny máme aj u nás v obci, resp. ktoré 
máme zasadené  doma vo svojich záhradkách.  Mali sme mož-
nosť si niektoré kultivary kúpiť v predajni pri vstupe do arboréta.

Navzájom sme sa uisťovali, že v arboréte rastú mnohé také 
rastliny, ktoré nie sme zvyknutí v našich podmienkach vidieť. 
Človeka očaruje krása a vždy nové a nové pôvaby večne zele-
ných záhrad.    

Alžbeta Jankulárová

OSLAVA DŇA MATIEK
Členovia našej organizácie JDS ZO Palárikovo sa stretli dňa 

15. 5. 2017, aby oslávili Deň matiek. Zišli sme sa v hojnom 
počte. Naše stretnutie otvorila pani Alžbeta Jankulárová,  pred-
sedkyňa  ZO.

 Privítala hostí, pána Jozefa Derňára, starostu, pána farára 
Cyrila Lieskovského, pani Danicu Gasparovú, zástupkyňu ria-
diteľa pre MŠ, pani Ľudmilu Košíkovú, predsedníčku ZO Slo-
venského zväzu záhradkárov a všetkých prítomných členov 
našej organizácie.  K prítomným a hosťom sa prihovoril pán  
Derňár, starosta obce, ktorý srdečne poprial  všetko najlepšie 
ženám a matkám k ich sviatku.

Potom sme si pozreli kultúrny program, ktorý pre nás pri-
pravili žiaci našej základnej školy s materskou školou. Postup-
ne, od detí z materskej školy, po tých najstarších žiakov, nám 
predviedli zaujímavé tanečné kreácie, ako aj spevy a piesne, 
ktoré boli ukážkou našich talentovaných detí. Máme z nich ra-
dosť.  Ďakujeme pani učiteľkám, že nám týmto programom 
spríjemnili tento slávnostný deň.

Po kultúrnom programe sme mali malé pohostenie so zá-
kuskami a kávičkou.

V ďalšej časti sa nám prihovoril člen policajného zboru  pán 
Dávid Filo  a člen obecnej polície pán Štefan Velčický, ktorí 
nás svojou prednáškou a skutočnými príbehmi zo života nabá-
dali, aby sme boli ostražití a nedávali  príležitosť pochybným 
ľuďom, ktorí čakajú na to, aby nás napadli a okradli. Ďakuje-

me im za hodnotnú prednášku.
Na záver sme sa oboznámili s pripravovanými akciami, ktoré 

sa majú uskutočniť. Na 24. 5. 2017 bola plánovaná návšteva Ar-
boréta Mlyňany, ktorá sa k spokojnosti všetkých už aj uskutočni-
la,na na 31. 5. 2017 návšteva divadelného predstavenia v Nitre.

Po vyčerpaní programu sme sa rozišli s dobrým pocitom 
príjemne prežitého dňa.

Dúfam, že toto naše stretnutie bude motivovať „mladých“ 
dôchodcov, aby neváhali a prišli medzi nás, pretože potrebuje-
me omladiť naše rady, aby sme ďalšie takéto stretnutia preží-
vali spolu s nimi.

Príďte, uvidíte a uveríte.
Ľudmila Backová,

členka výboru JD Slovenska  ZO Palárikovo

Veľká vďaka patrí pani riaditeľke MUDr. Kollárovej a 
jej tímu v hospici sv. Františka z Assisi v Palárikove, 
za obetavú starostlivosť a dobrú opateru, ktorá bola 

poskytnutá nášmu oteckovi, ktorú si sám pochvaľoval. 

Ďakuje rodina Lindaková a Zálešáková
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7. ROČNÍK BENEFIČNÉHO DŇA ,,DAJME INÝM KÚSOK ŠŤASTIA“

24. jún 2017 – horúca sparná sobota, výnimočná svojou ná-
plňou a poslaním. V areáli základnej školy sa konal 7. ročník 
benefičného dňa venovaného deťom s postihnutím. Naše po-
zvanie prijali a v kultúrnom programe vystúpili: folklórny sú-
bor Matičiarik, dychová kapela Kesanka, naše nezabudnuteľné 
palárikovské tanečníčky z tanečnej skupiny Seniorka, spieval 
nám Pali Révai so speváčkou Dominikou Šlahorovou. Mimo 
pódia vystúpili členovia Kynologického klubu Dvory nad Ži-
tavou so svojimi nesmierne šikovnými psíkmi, Hasičský zbor 
Palárikovo, deti sa mohli povoziť  na koni, dať si maľovať na 
tvár, súťažiť na športových stanovištiach, pozrieť si pristavené 
poľnohospodárske stroje. Každý mal možnosť občerstviť sa 
gulášom, lokšami, šúľancami, či koláčikmi od členov Zväzu 
záhradkárov Palárikovo. Podporiť naše podujatie prišli i devia-
taci našej školy, ktorí piekli  palacinky a štvrtáčky a piatačky, 
ktoré ponúkali  vlastnoručne vyrobené výrobky. K nezabudnu-
teľným chvíľam z tohto podujatia patrí i vystúpenie mladých 
ľudí  z Domova sociálnych služieb - Pracovisko pracovnej te-
rapie, ktorý prevádzkuje Združenie na pomoc ľuďom s men-

tálnym postihnutím  v Nových Zámkoch. Prišli na podnet Va-
nesky Jankechovej, ktorá je klientkou tohto zariadenia a spolu 
so svojimi priateľmi nám nielen zatancovali, ale ukázali, že 
svoj mládežnícky život žijú najlepšie, ako vedia, a že v živote 
sú podstatné dve veci – zdravie a radosť. Ukázať, že radosť 
z kamarátstiev, maličkostí, úspechov, či pohybu sú rovnako 
dôležité pre zdravých i hendikepovaných, že postihnutí ľudia 
žijú a dokážu žiť medzi nami, bolo poslaním benefičného dňa. 
Ďakujeme všetkým, ktorí akoukoľvek troškou pomohli napl-
niť myšlienku tohto podujatia, ďakujeme všetkým sponzorom, 
ďakujeme všetkým, ktorí prišli a tým dokázali, že život iných 
im nie je ľahostajní. Ďakujeme. Za OZ Naše deti Palárikova 

T. Hindická

PRAVÁ VIERA DOKÁŽE AJ HORY PRENÁŠAŤ
Vážení občania, drahí veriaci a všetci 

ľudia dobrej vôle.
Po piatich rokoch mojej práce s vami 

a pre vás nadviažem na môj príspevok 
(článok), ktorý bol uverejnený v obec-
ných novinách na jeseň 2014. V prí-
spevku som spomenul horolezca Petra 
Hámora, ktorý ma sprevádzal pri mo-
jom a našom skupinovom výstupe na 
Gerlachovský štít (1993). Vtedy po jeho 

skúsenosti v Himalájach mi povedal: 
„Viera je tá veľká sila, ktorá ťa doslova 
nesie, aby si dosiahol vrchol.“ Dnes ráno 
(7.6.2017) sme mohli počuť z kresťan-
ského rádia jeho slová „Vďaka Bohu.“ 
Povedal ich, keď pokoril štrnástu osem-
tisícovku v Himalájach.  Hoci na druhej 
strane je fakt, že Mount Everest si v tom-
to kalendárnom roku 2017 už vyžiadal 
10 ľudských životov, 10 ľudských obetí.

To, že naša viera môže byť nedostatoč-
ná alebo aj vonkoncom nesprávna, o tom 
hovorí aj nasledujúci skutočný príbeh. 

V jednej zborovni základnej školy po 
roku 1990 istá pani učiteľka prehlásila: 
„Ja, keby som uvidela kňaza fajčiť, ja 
stratím vieru.“ Počul to práve prítomný 
kňaz. Vypýtal si cigaretu a po prvom vy-
pustení dymu z úst v zborovni pred pe-
dagogickým zborom prehlásil: „Ak vaša 
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viera stojí iba na charaktere kňazov, tre-
ba ju stratiť, lebo je nesprávna. Potom 
treba nadobudnúť novú, správnu a pravú 
vieru.“ Stalo sa čosi podobné v Paláriko-
ve (2013) aj mne. Nechtiac, ale z miest-
nosti do miestnosti cez vzduchotechniku 
som v dome kultúry počul vetu: „Ten 
kaplán a farár sú takí pekní, že ja hádam 
začnem chodiť do kostola.“ Ak naša vie-
ra stojí na sympatiách či ľudskej kráse, 
ktoré sa môžu rýchlo minúť či stratiť, je 
určite nedostatočná, až nesprávna. 

Kde je problém? Vrátim sa k horo-

lezcovi Petrovi Hámorovi. 7.6.2017 v 
rádiu ďalej vysvetľoval: „Keď máte 
štít už pred sebou, je potrebné si dobre 
naštudovať trasu, ktorou pôjdete. Popri 
najvyššom vrchole sú tam ešte ďalšie a 
celkom kľudne sa môže stať, že vyjdete 
na iný nižší (falošný) končiar.“

A teraz sa vráťme k našej téme: Naša 
viera má byť permanentne overovaná 
otázkami Kto som? Odkiaľ pochádzam? 
Kam smerujem? Ak len trochu nejdeme 
správne, hneď sa treba presmerovať. 
Inak by sme mohli premárniť našu horu 

Života. Celé, namáhavé životné putova-
nie. 

Človek vo svojej prirodzenosti túžiaci 
po nekonečných hodnotách, sa má priči-
niť aj s Božou pomocou, aj svojimi si-
lami o to, aby horu svojich skutočných 
hodnôt pokoril a premenil na horu trva-
lého, nekonečného Života. Aj keď nie-
ktoré plány a túžby budú musieť v jeho 
živote zomrieť, aby sme dosiahli pravý a 
skutočný vrchol! 

Váš duchovný

EUCHARISTICKÁ PROCESIA NA SVIATOK  
NAJSVÄTEJŠIEHO KRISTOVHO TELA A KRVI 

Sviatok Najsvätejšieho Kristovho Tela a Krvi je oslavou 
daru Eucharistie a úcty k Spasiteľovi skutočne prítomnému 
pod spôsobom chleba a vína vo Sviatosti Oltárnej. Tradícia 
procesií sprevádza sviatok Najsvätejšieho Tela a Krvi odpra-
dávna. 

Tak tomu bolo aj v nedeľu 18. júna 2017 v našej obci Palá-
rikovo. Správca farnosti Mgr. Cyril Lieskovský v monštrancii 
niesol Kristovo Telo po Slovenskej, Budovateľskej a Hlavnej 
ulici. Spolu s veriacimi sa zastavil pri 4 oltárikoch („búdič-
kách“), symbolizujúcich 4 svetové strany. Pri vyzdobených 
oltárikoch sa konala bohoslužba slova, verejná poklona a ude-
lenie požehnania Eucharistiou. Deti na znak svojej úcty a lásky 
k Bohu sypali na cestu lupene kvetov a veriaci zhromaždení v 
procesii spievali piesne na oslavu Krista, a tak verejne vzdali 
vďaku Bohu.

Verím, že i v nastávajúcich rokoch si túto vzácnu tradíciu 
v našej obci uchováme.

Alžbeta Kováčiková
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(NE)TEČE CIRGÁT PREZ MEDER... 
∙ III. ČASŤ ∙

Spoločnosť, ako sme už spomenuli, z 
rozhodnutia úradov v roku 1888 založil 
voľakedajší minister Gábor Baross. Jej 
riadením poveril hlavného župana Gyulu 
Szalavszkého, ako poverenca minister-
stva, ktorý sa pevnou rukou pribral riešiť 
veci týkajúce sa riadenia. Za hlavného 
inžiniera Spoločnosti vymenoval Istvá-
na Bakóa, ktorý začal realizáciu protipo-
vodňových aktivít získaním štátnej dotá-
cie na riešenie najakútnejších opráv na 
vybudovaných hrádzach a podľa svojich 
možností dohliadal na koordináciu prác 
na ochrane pred povodňami, atď. 

Po vymenovaní Gyulu Szalavszké-
ho v roku 1890 za štátneho tajomníka 
(ministerstva) vnútra, na jeho miesto do 
funkcie hlavného župana bol vymenova-
ný Vilmos Thuróczy, ktorý taktiež dostal 
od vlády poverenie dohliadať na štátnu 
dotáciu poskytnutú na úpravu proti-
povodňových hrádzí. Aj on s veľkým 
zanietením a oddanosťou pokračoval 
v začatom diele. Za pomoci hlavného 
inžiniera Zsigmonda Szentiványiho a 
fundovaného i vzdelaného pracovného 
kolektívu sa mu podarilo dokončiť roz-
voj protipovodňových hrádzí, zabezpe-
čil potrebné ................  nečitateľný text 
............. hrádzí ......  nečitateľný  text 
.......... chýba text ........... naplánované 
línie hrádzí, odhliadnuc od nejakých ne-
dostatkov ich postavil v šírke 4 metrov a 
od vodnej hladiny 3, od ochraňovaného 
územia 1 a pol stopy... chýba text ....... 
tak, že koruna hrádzí leží o jeden meter 
vyššie, ako vystúpila voda počas povod-
ne v roku 1894, čím zabezpečila viditeľ-
nú ochranu a istotu pred povodňami.

Dĺžka hrádze vybudovanej Spoloč-
nosťou od Horného Čepeňa popri Váhu 
po Kolárovo, vlastne až po Kráľov Brod, 
činí 74,4 km, z čoho 31,5 km pripadá 
na Nitriansku župu. Na postavenie ce-
lej hrádze bolo potrebné premiestniť 
2,500.000 metrov kubických zeminy, z 
tohto množstva 1,340.000 kubíkov pri-
padalo na územie Nitrianskej župy.

Mimo hrádze nechala Spoločnosť vy-
budovať sifón (regulovateľný odtok) a 
na odvedenie vnútorných vôd pri Seredi 
a Dlhej nad Váhom zasa zdrž. Pri Dolnej 
Strede a Nedede vybavila povodie stráž-
nymi domami pre strážcov povodia a 71 
km dlhú telefónnu linku. 

Tieto investície sa vyšplhali do výšky 
704.000 zlatých, z tejto sumy 357.000 
zlatých pripadlo na realizáciu projektu v 
Nitrianskej župe. 

Na pokrytie nákladov vo výške jeden 
a štvrť milióna zlatých pôžičku poskyt-
la Maďarská zálohová banka s úrokom 
4,85 % pri splácaní pôžičky. Ročné ná-
klady činili 72.750 zlatých, z ktorých na 
jedno katastrálne jutro pripadol jeden 
zlatý a 5 grajciarov, čo je pomerne malá 
suma v porovnaní so ziskom z investície, 
lebo ako protihodnotu zaplatenej čiastky 
sa z jedného katastrálneho jutra získalo v 
čistom 30 zlatých, tento zisk by bol bý-
val veľmi otázny, keby sa neboli urobili 
potrebné protipovodňové opatrenia. 

Spoločnosť pre ochranu pred povod-
ňami na pravom brehu Váhu sa v roku 
1897 zlúčila so Spoločnosťou pre ochra-
nu pred povodňami na dolnom toku rieky 
Dudváh a vtedy sa skončila systematic-
ká podpora vlády; v súčasnosti podpora 
vlády prebieha iba individuálne. Pred-
sedovia Spoločnosti pre ochranu pred 
povodňami: Gyula Szalavszky a Gyula 
Zsigárdy. Boli to dvaja stáli zamestnanci 
popri hlavnom inžinierovi Zsigmondovi 
Szintiványim. Okrem nich v Spoločnos-
ti pôsobili: pomocný inžinier poverený 
sledovaním stavu hrádzí, pokladník a 10 
strážcov hrádzí. 

Spoločnosť pre ochranu pred povod-
ňami a vnútornými vodami na ľavom 
brehu Váhu mala svoju pôsobnosť na 
ľavom brehu Váhu od Šoporne po Ko-
márno, z východnej strany sa nachádzali 
hrádze pozdĺž Šoporne, Močenku, No-
vých Zámkov, Nesvád, Hurbanove a vy-
výšená hrádza od Marcelovej po Radvaň 
nad Dunajom, z juhu územie ohraničo-
val Dunaj. Hrádze ovplyvňovali územie 
82.000 katastrálnych jutár, z ktorých 
38.300 katastrálnych jutár pripadalo na 
Nitriansku župu. 

Povodie spravované Spoločnosťou 
pretína vo svojom dolnom toku rieka 
Nitra od Nových Zámkov po Lándor (v 
minulosti majer, dnes súčasť katastra 
mesta Komárno) a medzi Hurbanovom 
a Martovcami časť ústia rieky Žitavy. 
Rieka Dunaj síce územím nepreteká, ale 
v prípade mimoriadnych povodní, ako 
boli napríklad v rokoch 1851 a 1876, 
postúpili vody Dunaja a zasiahli územie 
až po Tvrdošovce, konkrétne po majer 
Jánošíkovo a zaplavili značné územie 
chotárov miest a obcí: Nové Zámky, An-
dovce, Neded, Vlčany a Tvrdošovce. 

Južná hranica územia ohrozovaného 
povodňami Nitrianskej župy je praktic-
ky totožná s hranicami obcí Neded, Pa-
lárikovo, Andovce a Nové Zámky. 

Vodné pomery na území kontrolova-
nom Spoločnosťou sú jedny z najnároč-
nejších. Okrem štyroch tečúcich riek, 
vodné pomery narušovali aj náhodne sa 
utvárajúce toky pochádzajúce z vodných 
zrážok v kraji, prípadne povrchová a vy-
vierajúca voda. Tieto často znemožňo-
vali hospodárske využitie územia už aj 
tak ohrozovaného záplavami. 

Podľa pôvodných zámerov vplyv 
Spoločnosti zasahoval od Šoporne po 
kataster obce Nesvady. Toto územie na 
svojom južnom okraji nemalo prirodze-
né vyvýšeniny, ktoré by tvorili priro-
dzenú hranicu na juhu, iba jeden umelý 
kanál naprojektovaný hlavným kráľov-
ským inžinierom Mojsisovicsom spája-
júci rieku Nitru so Žitavou, ktorý mal 
podľa plánov vyústiť do Váhu (nitrian-
sko-žitavský kanál). Napriek existencie 
kanála Spoločnosť sa podujala na reali-
zovaní projektu. 

Po zavedení nového vodného zákona v 
roku 1885 v záujme Komárňanskej župy 
štátny tajomník a neskorší minister Gá-
bor Baross nariadil na južnej umelej hra-
nici zreorganizovanie a opätovné založe-
nie Spoločnosti. Založili ju 28. decembra 
1892. Keďže záujmy Komárňanskej 
župy boli totožné so záujmami Spoloč-
nosti, sami od seba sa pripojili k existu-
júcej Spoločnosti, v ktorej teraz figurujú 
ako jej dolná časť. Pri tejto príležitosti 
predseda Spoločnosti, jej zakladateľ, or-
ganizátor a aktér správneho smerovania 
gróf Imre Hunyady a človek s nehynúci-
mi zásluhami Sándor Bujanovics – pod-
predseda právnej sekcie, na najväčšiu 
škodu a poľutovanie odstúpili z vedenia. 
Členovia Spoločnosti za nového predse-
du zvolili grófa Mihálya Esterházyho a 
za podpredsedu Pála Ordódyho.

Založená Spoločnosť na rozdiel od väč-
šiny spoločností na rieke Tise a Dunaji si 
vzala za svoju prvoradú úlohu realizáciu 
ochrany pred povodňami a vnútornými 
vodami na vedeckej úrovni, aby čo v naj-
kratšom čase pomohla vyriešiť hospodár-
ske pomery zainteresovaných účastníkov.  

Pod vedením hlavného inžiniera 
Spoločnosti Gyulu Mezeyho vedecký 
výskum sa rozšíril na ochranu pred po-
vodňami na rieky Váh, Dunaj a Nitra, na 
dolnom toku Nitry na jej reguláciu, úpra-
vu ústia rieky Žitavy, ochranu brehov ľa-
vej strany Váhu, odvedenie vnútorných 
vôd (zberná a vyvierajúca voda) a podľa 
možností, to všetko postaviť na vyššiu 
úroveň. Vlastná realizácia sa z väčšej 
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časti začala v roku 1894, počas ktorého 
si Spoločnosť vzala pôžičku vo výške 3 
milióny 300 tisíc zlatých na 50 rokov s 
úrokom vo výške 4,82 % pri znižova-
ní základnej sumy. Celá stavba napriek 
nepriaznivým okolnostiam a veľkým 
prírodným katastrofám, kedy sa Dunaj 
v rokoch 1894 až 1897 nespočetnekrát 
vylial, rýchlo postupovala, a odhliadnuc 
od menej významných nedostatkov, ju 
koncom roka 1897 dokončili.  

Hrádze na ľavom brehu Váhu boli 
vybudované v dĺžke 67 a pol kilomet-
ra, z toho na Nitriansku župu pripadlo 
36 kilometrov. Je to hrádza pozdĺž obcí 
Dlhá nad Váhom, Zemné a Komoča, du-
najská línia od Komárna po Žitavskú tôň 
tiahnuca sa v dĺžke 13 km, 14 prepojení 
dolného povodia rieky Nitry v dĺžke 11 
kilometrov, úprava ústia rieky Žitavy v 
dĺžke 1,4 km. Hrádze na oboch brehoch 
rieky Nitra majú dĺžku 60 km; sú to dva 
vysoké zberné kanály, prvý s dĺžkou 7 a 
pol km, druhý v dĺžke 34 a pol km a k 
druhému zbernému kanálu prislúchajúce 
vedľajšie kanály pretekajúce obcami Tr-
novec nad Váhom, Tvrdošovce, Dolný 
Jatov. Obidva hlavné kanály premosťu-
je 27 stálych mostov. Vnútorné kanály 
skupín I. (v dĺžke 5,5 km), II. (v dĺžke 
28 km) a III. (v dĺžke 8,5 km a kanály 
IV. skupiny týkajúce sa ich ústia do riek 
boli vybavené 16 strážnymi domami, 3 
pozorovacími obývateľnými budova-
mi, početnými stavidlami a betónovými 
priepustmi vo forme rúr (skruží), tromi 
čerpacími stanicami uspôsobenými na 
240, 110 a 210 konských síl a možným 
plánovaným zdvihom do výšky 300, 
250 a 250 cm. K tomu patrili strojovne 
a kotolne s bytmi pre údržbárov strojov 
a kotolní, skladmi náradia a vedľajších 
miestností vybudovaných za 470.000 
zlatých.  Ku kanálom na odvedenie vnú-
torných vôd II. skupiny patriaca čerpa-
cia stanica je postavená už na území Ko-
márňanskej župy, ale tá slúži na ochranu 
aj pre zberné kanály v Nitrianskej župe, 
menovite pri hraniciach Jánošíkova, 
Tvrdošoviec, Kerestúra (severná časť 
katastra dnešného Palárikova), Palá-
rikova a Nových Zámkov a časti ľavej 
strany katastra obce Neded, a to aj vte-
dy, keď pre vysoké vody rieky Nitry v 
ústí kanála sú zatvorené stavidlá, lebo v 
tomto prípade prichádza na rad spuste-
nie kruhového otáčavého čerpadla. Táto 
stanica je schopná prečerpať za sekun-
du 3.240 litrov vody, alebo 280.000 m3 
za 24 hodín. Inými slovami každý deň 
je schopná prečerpať vodu zo zaplave-
ného územia do výšky jedného metra s 
rozlohou 280.000 m2. Záplavová voda 
sa do zbernej vodnej nádrže dostáva be-
tónovými rúrami s priemerom 170 cm. 

Z nej je voda neustálym prečerpávaním 
strojmi značky Compaund cez tlakové 
rúry popod hrádzu na pravom brehu rie-
ky odvedená do Nitry. Pri nízkej hladine 
rieky Nitry napúšťacia a tlaková sústava 
rúr tvorí stavidlo v tvare rúry, z ktorej 
záplavová voda odteká do Nitry. 

Na vysvetlenie pripomíname, že na 
realizáciu vymenovaných prác bolo po-
trebné premiestniť takmer 7 miliónov 
kubických metrov zeminy, vyvlastniť 
približne 3.000 katastrálnych jutár po-
zemkov a na vznik a chod tohto diela 
spoločenského záujmu do konca roka 
1897 vyplatiť tri milióny 800 tisíc zla-
tých. Súhrnná zapožičaná suma pre 
Spoločnosť činila 4,550.000 zlatých, z 
ktorých 55.000 zlatých a 50 grajciarov 
počiatočného kapitálu pripadlo na 1 ka-
tastrálne jutro, z toho 2 zlaté a 77 graj-
ciarov činil ročný úrok. Spoločnosť sa z 
každého hľadiska usilovala o prevedenie 
dokonalej práce. Kvalita hrádzí vybudo-
vaných a spravovaných Spoločnosťou 
vzhľadom na ich stabilitu a pevnosť je 
vynikajúca. Miesta pri Váhu a Nitre, od-
kiaľ bola ťažená zemina na hrádze, vy-
siali semenami hustých travín. Územie 
je s riekami pospájané sieťou zberných 
jarkov,  tým sa predišlo k vyvieraniu a 
presakovaniu vody na okolí i k odvod-
neniu a zrýchlenému vysušovaniu pôdy, 
predtým močaristej a podmáčanej. To 
všetko malo pozitívny vplyv na rybné 
hospodárstvo a rast ochranných vrbín. 
S cieľom zveľadenia ochranných vrbín 
bolo vysadených okolo milióna krovi-
nových odrezkov égerfa (?), odrezkov 
jaseňa a prútov (vŕbových?) zapichnu-
tých do zeme. Na miestach, ktoré neboli 
natoľko ohrozené povodňami, vysadili a 
zdomácnili šľachtenú vŕbu, popri zber-
ných kanálov vysadili agáty a pri stráž-
nych domoch ovocné stromy. 

Veľká pozornosť sa venovala aj za-
bezpečeniu bezpečnej dopravy. Mosty 
na hrádzach Spoločnosti majú pevné 
základy, postavené sú z prírodného ka-
meňa, prepojené železnými ingotmi vy-
robenými na zaťaženie od štyroch do 24 
ton; tie najpevnejšie (24 ton) bez problé-
mov znesú cez most záťaž aj prechádza-
júcich parných strojov.    

Na zvýšenie ochrany a uľahčenie 
správy Spoločnosti slúži 150 km telefón-
nej siete. Vybudované diela Spoločnosti 
sú veľmi cenné aj z hľadiska ekonomic-
kého. Váh v posledných desaťročiach 
spôsobil dve veľké povodne, a to v ro-
koch 1888 a 1894. Prvá z povodní za-
plavila na pravom brehu Váhu 30.000 a 
druhá 33.000 katastrálnych jutár. Lepšie 
vybudovaná sústava hrádzí ľavú stranu 
Váhu pred katastrofou ochránila.  

V roku 1888 jarná povodeň zaplavi-

la na pravom brehu Váhu siatbu ozimín 
a znivočila všetko úsilie investované 
do poľnohospodárskych prác. Škodu 
na jedno katastrálne jutro vyčíslili vo 
výške 25 zlatých. Činnosť Spoločnosti 
na ochranu pred povodňami na ľavom 
brehu Váhu v tom istom roku zabráni-
la možným vzniknutým odhadovaným 
škodám vo výške 900.000 zlatých. Povo-
deň v druhej polovici júna roku 1894 pre 
poľnohospodárov pravého brehu Váhu 
pripravila citeľný úder. Zničila celú úro-
du plodín tesne pred žatvou. Keď pred-
pokladané náklady na poľnohospodár-
sku úrodu územia na ľavom brehu, kde 
sa vzorovo hospodári, vyčíslime iba na 
50 zlatých, Spoločnosť vďaka úspešnej 
ochrane v tomto prípade zabránila od-
hadnutým škodám vo výške 1,600.000 
zlatých. Približne s takouto čiastkou 
môžeme počítať v obidvoch prípadoch. 
Počas oboch povodní spolu sa na pred-
pokladaných škodách ušetrilo viac než 
2,500.000 zlatých. K tomuto možno pri-
počítať ešte zbúrané domy a náklady na 
ich opätovné vystavanie ako i z roka na 
rok sa opakujúce menšie škody spôsobe-
né záplavami, napríklad znehodnotené 
podmáčané pôdy neschopné zbaviť sa 
prebytočnej vody, ktoré sa postupne v 
priebehu rokov premenili na močariská, 
ako aj neobrábateľné pôdy, narušenie 
cestnej siete, a tým aj dopravy, všeobec-
né zhoršenie zdravotných podmienok, 
straty spôsobené zničením úrody a z 
tohto dôvodu aj straty na hospodárskych 
zvieratách, k čomu nemalou mierou na 
zdravotný stav hospodárskych zvierat 
prispelo aj nekvalitné seno z podmáča-
ných lúk, atď.

K stálym členom Spoločnosti patria: 
riaditeľ, hlavný inžinier (tieto funkcie 
sú v súčasnosti zlúčené), dvaja úsekoví 
inžinieri, pokladník, kontrolór, 5 údržbá-
rov a vodárenských majstrov, 22 stráž-
cov hrádzí a strážca kanálov. 

Autonómna činnosť Spoločnosti nie 
je narúšaná; voľba predstavenstva a 
všeobecného záujmu je zabezpečená 
dostatočne. V tomto období je predse-
dom Spoločnosti gróf Lajos II. Károlyi, 
tajomníkom a podpredsedom Spoloč-
nosti je Pál Ordódy.  

* * *
Na záver sa vrátim k názvu článku: 

(Ne)teče Cirgát prez Meder... Vlastne 
je to už tak. Sústava kanálov dlhodobo 
nebola čistená a prietok v Dlhom kanáli 
je čoraz pomalší a plytší. Niektorí z nás 
si ešte dobre pamätajú časy, keď sa vody 
Cergáta na juhu vzduli a on tiekol proti 
prúdu, ohrozujúc samotnú dedinu. Bolo 
to niekedy v 60. rokoch 20. storočia. 
Cergát sa našťastie napokon nevylial a 
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obec nezaplavil. Potom v 80. alebo 90. 
rokoch raz prišiel extrémne suchý rok, 
a čo si nikto dovtedy nepamätal, Cergát 
úplne vyschol. 

V ostatných desaťročiach zanikli be-
tónové vpuste a odvodňovacie zariade-
nia na Veľkom kanáli; azda jedno z po-
sledných sa nachádzalo asi 200 metrov 
od mosta južným smerom na ľavom bre-
hu Cergáta. Aký bude ďalší osud sústavy 
kanálov, z ktorých ten najväčší a najdlh-
ší preteká už vyše storočia intravilánom 
obce Palárikovo a ovplyvnil aj náš fol-
klór napríklad v podobe piesne Teče Cir-

gát prez Meder, je otázne. Možno zmena 
klímy a protipovodňové opatrenia s tým 
spojené zahrnú v sebe aj opravu a zhut-
nenie násypov, ktoré pomaly, ale iste na 
niektorých miestach splývajú s okolitým 
terénom. Kedysi veselo tečúci Cergát v 
jarných mesiacoch plný neresiacich sa 
rýb a skokanov zelených, ktorým sme, 
ktovie prečo, hovorili „lajcmani“, sa 
stáva nie tečúcou, ale stojatou vodou 
čoraz viac zarastajúcou inváznym vod-
ným rastlinstvom s brehmi porastenými 
bujnými náletovými drevinami. V sú-
časnosti sa síce nemôžem ubrániť pocitu 

určitej malebnosti priam rozprávkovo 
krásneho kanála porasteného iskriacou 
zeleňou, ale nesmieme zabúdať, že bu-
dovaný bol na iný účel. Možno to raz 
kompetentní pochopia a náš Cergát – 
Cirgát sa opäť zaskvie v svojej pôvod-
nej podobe. Na záver ešte vymenujem 
pôvodné názvy mostov od Tvrdošoviec 
po Andovce, ktoré spájali oba brehy: 
Taroškeďský, Englovský, Kerestúrsky, 
Dedinský, Gazdovský, Panský, Svato-
ďurský a Andódsky most.

Ing. Imrich Szabó

∙ KAŠTIELSKE NOVINKY ∙
Stalo sa dobrým zvykom prihovárať sa vám prostredníctvom 

obecných novín a s potešením informovať o všetkých novinkách 
a udalostiach, ktoré sa dejú v súvislosti s kaštieľom. V dnešnom 
príspevku vás budeme informovať o plánovaných opravách 
kaštieľa, o prehliadkach a zverejníme cenník našich služieb.

Prehliadky kaštieľa
Predpokladáme, že pravidelné prehliadky kaštieľa začnú 

začiatkom budúceho školského roka, čiže počas septembra. O 
presnom dátume, ako aj rozpise prehliadok vás budeme včas 
informovať. Pripravená je náučná trasa, ktorou sa kaštieľ bude 
prezentovať. Prehliadka by mala trvať približne 1 hodinu a po-

čas tohto času  vám pani sprievodkyňa, rodáčka z Palárikova, 
bude rozprávať o histórii kaštieľa, histórii obce a o rôznych 
zaujímavostiach, ktoré sú s touto národnou kultúrnou pamiat-
kou späté. 

Obdobie letných prázdnin
Počas letných prázdnin kaštieľ podstúpi menšie opravy. Za 

účelom zvýšiť ubytovací štandard sa budú do izieb inštalovať 
nové televízne prijímače a plánuje sa spraviť čiastočný náter 
vonkajších okien. Tieto menšie úpravy sú hlavným dôvodom, 
prečo v letných mesiacoch nebude kaštieľ sprístupnený  na pre-
hliadky. Na svadby a oslavy to však nebude mať žiaden vplyv. 

Cenník – prenájom priestorov
do 8 hodín za každú aj začatú 1 hodinu

Cena bez 
DPH DPH Cena s 

DPH
Cena bez 

DPH DPH Cena s 
DPH

Zlatá sála (kapacita 70 osôb) 333,33 € 66,67 € 400,00 € 25,00 € 5,00 € 30,00 €

Prezidentský salónik (kapacita 25 osôb) 208,33 € 41,67 € 250,00 € 16,67 € 3,33 € 20,00 €

Zlatá sála + prezidentský salónik (kapacita 95 osôb) 541,67 € 108,33 € 650,00 € 41,67 € 8,33 € 50,00 €

Cenník našich služieb:

Cenník – ubytovanie Ubytovaná osoba

Typ izby

Ubytovacia 
kapacita Merná 

jednotka

dospelá osoba dieťa do 12 rokov

počet 
izieb

počet lôžok 
(obsadenosť)

Cena bez 
DPH DPH Cena s 

DPH
Cena bez 

DPH DPH Cena s 
DPH

Apartmán
6

12 lôžko/noc 50,00 € 10,00 € 60,00 € 33,33 € 6,67 € 40,00 €
Apartmán obsadený  

1 osobou 1 lôžko/noc 75,00 € 15,00 € 90,00 €  -  -  -

Dvojlôžková izba
7

14 lôžko/noc 20,83 € 4,17 € 25,00 € 14,58 € 2,92 € 17,50 €
Dvojlôžková izba  
obsadená 1 osobou   1 lôžko/noc 31,25 € 6,25 € 37,50 €    -  -  -

Rodinná 3-lôžková izba 
(dve spálne) 1

3 lôžko/noc 25,00 € 5,00 € 30,00 € 14,58 € 2,92 € 17,50 €
1  (1+1) lôžko/noc 31,25 € 6,25 € 37,50 €

Rodinná 4-lôžková izba 
(dve spálne) 6

24 lôžko/noc 20,83 € 4,17 € 25,00 € 14,58 € 2,92 € 17,50 €
1  (1+1) lôžko/noc 31,25 € 6,25 € 37,50 €

Ubytovanie celý objekt - 
pevné lôžka 20 53 objekt/

noc 1 173,33 € 226,67 € 1 400,00 €  -  -  -
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* dieťa do 6 rokov ubytovanie zdarma
* dieťa od 6 do 12 rokov 35 % zľava na ubytovanie 
* v cene ubytovania sú zahrnuté raňajky 
* k cene za ubytovanie je pripočítaná daň 0,33€/noc 
* kapacita hotela je 53 osôb 

* minimálny počet ubytovaných 6 osôb
* 25% zľava na izby pri svadbách, oslavách, väčších skupi-

nách, bližšie info na hore uvedenom tel. č. 
* na rezerváciu celého hotela, nie je možné uplatniť žiadnu 

zľavu

Na záver by sme poprosili návštevníkov parku, podotýkame 
len tých, ktorí vynášajú odpadky do našich košov, prípadne aj 
do okolitých lesov, aby tak nerobili a vážili si krásnu prírodu, 
ktorú okolo seba máme. Lesy SR vynakladajú na údržbu parku 
nemalé peniaze a my, ľudia svojím zodpovedným správaním 

môžeme nielen tieto prostriedky šetriť, ale najmä prírode po-
môcť. Všetkým vám prajeme príjemnú letnú pohodu a v sep-
tembri sa na vás tešíme.

Matúš Pacelt

ROZHOVOR ∙ ŽIVOT NA RANČI ∙

„Je veľa úžasných miest, ale to najkrajšie je na konskom 
chrbte.“ Pri týchto ušľachtilých zvieratách  zabudnete na všet-
ky problémy a prežijete nezabudnuteľné chvíle a oddych na 
čerstvom vzduchu. Takúto možnosť ponúka práve Ranč Mo-
hykán. Tento rodinný ranč, ktorý sa nachádza v obci Paláriko-
vo - časti Ľudovítov, založili v roku 2011 mladí manželia. Jeho 
obyvateľmi sú predovšetkým zvieratá. Ranč vlastní rodina Fe-
renczi, ktorá je koňom a prírode oddaná celým svojím srdcom.

Ako ste prišli na myšlienku vybudovania ranča?
Vidina žiť v harmónii s prírodou a koňmi, spoznávať hod-

noty, ktoré v bežnom uponáhľanom svete už takmer vymizli, 
boli dôvodom pre vytvorenie nášho domova,“ vysvetľuje hlava 
rodiny Peter Ferenczi“. „Keď sme kúpili pozemok na Ľudoví-
tove, tak na ňom nebolo vôbec nič a všetko sme museli vybu-
dovať. Samozrejme skôr ako náš dom tu stáli vonkajšie boxy a 
namiesto záhradky sme mali výbehy pre kone najskôr ohradené 
len elektrickým oplotkom s jedným malým prístreškom. Prvým 
osadníkom bol náš kôň menom Mohykán, podľa ktorého nesie 

ranč svoj názov. Zo začiatku sme chovali aj zajačikov, prasiat-
ka, ovečky, ale keď nám postupne pribúdalo viac a viac koní a 
starostlivosť o nich bola čoraz časovo náročnejšia, tak máme 
momentálne okrem koní, len jednu kozičku a našu fenku me-
nom Zara. Keď sme rozmýšľali nad kúpou psa na náš ranč , tak 
voľba padla na plemeno border kólia. Je to inteligentný a veľmi 
aktívny pes so silným inštinktom voči stádu a jeho dobromy-
seľná povaha a oddanosť z neho robí aj skvelého spoločníka,“ 
dodáva pani ranču Ing. Silvia Ferenczi“.

Správny kovboj musí mať vždy vynikajúceho koňa, aký je ten 
váš Mohykán, podľa ktorého ste pomenovali ranč?

Mohykán bol môj prvý kôň, ktorého som si kúpil, rozpa-
mätáva sa Peter Ferenczi – dvojnásobný majster Slovenska vo 
westernovom jazdení. Mal 5 rokov, keď som ho našiel na jed-
nej farme pri Nitre. Naše spoločné začiatky boli ťažké, pretože 
bol veľmi tvrdohlavý, ale ja som bol viac, a tak sme si postup-
ne našli k sebe cestu. Celú prvú spoločnú jazdeckú sezónu bol 
vzdorovitý,  nechcel nastúpiť ani do arény, ťahal sa za ostatný-
mi koňmi, a tak som mu na posledných  pretekoch povedal, že 
ho už predám prvému, ktorý ho bude chcieť a práve tie preteky 
sme vyhrali prvé miesto a odvtedy sme spolu vyhrávali skoro 
na každých pretekoch, ktorých sme sa zúčastnili. Najväčším 
úspechom v našej spoločnej kariére bolo získanie titulu Maj-
ster Slovenska prvýkrát v roku 2001. Začal som sa venovať aj 
horsemanshipu, veľkým vzorom bol pre mňa Monty Roberts 
(je to Američan, ktorý patrí medzi najznámejších učiteľov pri-
rodzeného zaobchádzania človeka s koňom), s ktorým som sa 
aj osobne stretol v Anglicku. S Mohykánom sme začali chodiť 
na rôzne vystúpenia a niekoľko sezón sme spoločne strávili aj 
vo westernovom mestečku Šiklov mlyn, kde sme robili rôzne 
denné aj večerné predstavenia pre divákov.
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Neľutujete, že ste si vybrali život rančerov?

Zatiaľ svoje rozhodnutie presťahovať sa do takejto tichej 
oblasti neľutujeme, život tu je o čosi pomalší a pokojnejší. Aj 
na našich deťoch vidíme vplyv tohto prostredia, veľa času trá-
via vonku v prírode obklopení zvieratami a vnímajú ich ako 
súčasť života, už teraz vedia, že sa treba o ne starať a pristupo-
vať k nim s láskou.

Rančerský život má svoje kúzlo, avšak nie je len o vození 
sa na koni. Predovšetkým je to kopa roboty, upratovanie stajní, 
vozenie slamy, nakladanie sena, behanie s fúrikom, lopatou a 
traktorom...

Aké služby na ranči ponúkate pre ľudí?
Venujeme sa westernovému jazdeniu – westernový štýl má 

svoje čaro, kôň aj jazdec sú uvoľnení a komunikujú spolu len 
pomocou náznakov a jemných dotykov, „hovorí majiteľ ranču“. 

V súčasnosti už máme v areáli kvalitnú pieskovú jazdiareň, 
pieskovú kruhovku, niekoľko oddelených výbehov, 6 von-
kajších boxov pre kone a sedlovňu. Na našom ranči ponúka-
me pre tých, ktorí naplno podľahli čaru koní a vlastnia svoje 
vlastné zviera, možnosť ustajnenia. Pre tých, ktorí si chcú vy-
skúšať, aké pocity prináša jazda na koni, ktoré vskutku inde 
nezažijete, hodiny jazdenia, ale aj tréningy pre pokročilých 
jazdcov a každoročne usporadúvame pre ľudí z obce a širšieho 
okolia akcie s westernovým charakterom. Už tri roky za sebou 
sme organizovali vždy na začiatku letných prázdnin westerno-
vé preteky s názvom O pohár starostu obce Palárikovo a mali 
veľký úspech ako aj u divákov, tak aj u jazdcov, ktorí prišli z 
celého Nitrianskeho kraja.

Prezraďte nám, aké akcie plánujete počas leta 2017?
8.júla v sobotu bude na našom ranči Kovbojský deň so za-

čiatkom o 14. hodine. Pripravený je bohatý program pre divá-
kov, ktorí si budú môcť vychutnať atmosféru divokého západu 
u nás v dedine, okrem programu bude množstvo hier a súťaží 
a plno atrakcií nielen pre deti. O 19. hodine začína večerná 
zábava pod holým nebom Country bál so skupinou Colorado.  
Cez letné prázdniny máme naplánované 2 kurzy denných jaz-
deckých táborov pre deti s každodennými jazdami na koni. 
1. turnus od 10. júla do 14. júla a 2. turnus od 24. júla do 28. 
júla. Základným cieľom 
tohto tábora je naučiť deti 
kladnému vzťahu k prírode, 
získať pritom základy jazdy 
na koni a ovládania koní, 
ale aj všestrannej starostli-
vosti o ne. Teda vedieť ich 
obriadiť, osedlať, ale tiež 
nakŕmiť, vyčistiť stajňu a 
pod. Počas dňa bude zabez-
pečený pitný režim, desiata, 
obed a olovrant a popri všet-
kom množstvo hier. Deti sa 
môžu tešiť aj na opekačku a 
vystúpenie horsemanshipu. 
Všetky informácie sú do-
stupné aj na 

www.rancmohykan.sk
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V kuchyni pani Kalincovej

∙ Dobrú chuť želá Bc. Alžbeta Kalincová ∙

1. Špargľa po maďarsky 
- suroviny: 1 000 g uvarenej špargle, 50 g masla, 2 lyžice strú-

hanky, 0,25 l kyslej smotany, mletá sladká paprika,  
- postup: strúhanku opražíme na masle. Na dno pekáča vymas-

teného maslom nalejeme polovicu smotany, posypeme po-
lovicou strúhanky a poukladáme špargľu. Posypeme druhou 
polovicou strúhanky a zalejeme zvyšnou smotanou. Posype-
me paprikou, krátko zapečieme vo vopred vyhriatej rúre. 

2. Fašírky z mrkvy
- suroviny: 750 g mrkvy, 2 vajcia, 1 lyžička majoránu, 1 

lyžička drvenej rasce, 1 lyžička soli, 4 strúčiky cesnaku, 1 
cibuľa, strúhanka, rama,

- postup: mrkvu umyjeme, očistíme a nahrubo postrúhame. 
Dáme ju do rajnice, podlejeme vodou a udusíme do mäkka. 
Potom ju scedíme a necháme vychladnúť. Cibuľu očistíme a 
nadrobno pokrájame alebo postrúhame, cesnak prelisujeme, 
vajcia rozšľaháme a všetko pridáme k mrkve. Zmes osolíme, 
okoreníme a zahustíme strúhankou. Sformujeme jeden alebo 
dva valčeky, obalíme ich v strúhanke a na vymastenom 
pekáči upečieme. Podávame so zemiakovou kašou alebo 
studené s chlebom.

Múčniky podľa pána Sedláčka

Čokoládový mousse prekladaný sladkými chipsami 
a malinová emulzia s kokosovým mliekom a 

citrónovou trávou  
Suroviny:

- horká čokoláda (53 %) 80 g
- smotana na šľahanie 100 g
- vajcia 4 ks
- kryštálový cukor 60 g
- maslo 50 g
- hladká múka 50 g

- maliny 100 g
- kokosové mlieko 50 g
- želatínové plátky 8 g
- ovocie čerstvé  80 g
- brandy 300 ml
- citrónová tráva 1 ks

Postup: 
Mousse:

Smotanu uvaríme, pridáme čokoládu a vyšľahané žĺtka s 15 
g cukru. Necháme vychladiť. Vyšľaháme a pridáme tak isto 
vyšľahané tri bielka s 15 g cukru.
Chipsy:

Zvyšný bielok vyšľaháme s 15 g cukru, pridáme múku a 
maslo. Rozotrieme na mastný papier a upečieme v rúre cca 
130 °C asi 5 minút.  
Malinová emulzia: 

Maliny rozmixujeme s kokoso-
vým mliekom a dochutíme s 15 g 
cukru. Pridáme vo vode namočené 
plátky želatíny a zohrejeme na 60 
°C s kúskami citrónovej trávy. Vle-
jeme do fľaše na šľahačku a nechá-
me vychladiť. Ovocie namarinuje-
me v brandy a rozmaríne. 

RECEPTY

KEĎ GAŠTANY ODKVITAJÚ... 
...tak  sa blíži koniec školského roku 2016/2017. Ďalšie-

ho pre nás úspešného tvorivého a, dá sa povedať, pozitív-
neho roku. 

Prečo? Lebo bol bohatý na zmeny a verím, že naša spo-
ločná ambícia stabilizovať školu sa nám začína dariť. 

V prvom rade chcem oboznámiť čitateľov s úspešnými 
projektmi. Získali sme finančné prostriedky z Nitrianskeho 
samosprávneho kraja na kultúru i šport. Schválený bol aj 
projekt na rekonštrukciu chemického laboratória a učebne. 
Uskutočnila sa výmena okien v telocvični a v blízkej dobe 
prebehne rekonštrukcia átria. 

Vo výchovno-vyučovacom procese sa môžem pochváliť s 
výsledkami Testovania 9-2017 – tzv. Monitoru, v ktorom naši 
deviataci dosiahli výsledky nad celoslovenský priemer (viď 
článok). Chcem sa takto poďakovať pani učiteľkám a žiakom. 

V novom školskom roku nastúpi do prvého ročníka mini-
málne 45 malých žiačikov. 

Čo sa týka ďalších mimoškolských aktivít, tie sú počas 
roka zverejňované v Našich novinách a na stránke školy a 
býva ich dosť a mnohé sa uskutočňujú už pravidelne a s 
veľkými úspechmi.  Iné sú len v začiatkoch, ale žiaci si ich 
určite obľúbia.  

V tomto čase žiaci absolvovali práve triedne výlety, po-
čas ktorých navštívili rôzne kúty nášho krásneho Slovenska. 
Ôsmakov čaká venček ako zakončenie tanečného kurzu. A 
ako bodka  za školským rokom sa uskutoční letný denný 
tábor v areáli školy, na ktorý srdečne pozývam všetky deti, 
aby sa nemuseli nudiť doma.

Na záver by som chcela poďakovať všetkým pedagogic-
kým i nepedagogickým zamestnancom školy ua ich celo-
ročnú prácu.

VÍŤAZI RYBÁRSKEJ SÚŤAŽE ŽIAKOV

Naše futbalové nádeje skončili v súťaži na 3. mieste. Blahoželáme
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Dňa 8. mája 2017 sa uskutočnila brigáda rodičov v areáli 

školy. Touto cestou vedenie školy ďakuje všetkým prítom-
ným rodičom ZŠ a MŠ za ochotu, nakoľko obetovali svoj 
voľný čas a prišli skrášliť školu svojich detí. Ich mená  už 
odzneli na slávnostnej akadémii 10.a 11. júna 2017. 
Veľké poďakovanie patrí i sponzorom, organizáciám i 
rodičom: 

Obecnému úradu Palárikovo – zriaďovateľovi školy za 
spoluprácu,
Rade školy pri ZŠ s MŠ K. Strmeňa, Združeniu rodičov 
pri ZŠ s MŠ K. Strmeňa,
miestnym organizáciám, Poľovníckemu združeniu Bažant, 
firme YSSEL STEEL, Ing. Dingovej, Poľno SME Palári-
kovo a Wellness centru Palárikovo,
záhradkárstvu Alberi , Kamenárstvu Čapucha, pani Márii 
Juríkovej, stolárstvu Špargel 
a všetkým rodičom, ktorí akýmkoľvek spôsobom po-
mohli našej základnej škole. 
Žiakom, učiteľom, ale i ostatným pracovníkom školy 

prajem krásne prežitie prázdnin a dovoleniek. 
Mgr. Eva Dubcová, 

riaditeľka ZŠ

AKTÍVNI ŠKÔLKARI!

Mesiac apríl sa niesol v duchu ochrany životného prostredia 
pod názvom “ Zachráňme našu Zem“. Deti chodili počas po-
bytu vonku v rukaviciach s vrecami a čistili areál školy a blíz-
ke okolie od odpadkov. Nezabudli  na dôležitosť separovania. 
Navštívili aj zberný dvor, aby  videli, ako sa triedi a spracová-
va rôzny odpad a prečo ho nazývame druhotnými surovinami.

V máji si deti uctili svoje mamy  a príbuzných vystúpením 

v dome kultúry. Veselým programom a svojpomocne zhotove-
nými darčekmi potešili srdcia svojich najbližších.

Začiatok júna patrí deťom, preto pani učiteľky pripravili bo-
hatý, zážitkový program pre deti na celý týždeň pod názvom 
- Týždeň detskej radosti. Začínali športovými hrami, nechýba-
la opekačka, hľadanie pokladu s riešením indícií a prechádz-
ka rozprávkovým  parkom , kde si vyskúšali svoju pohybovú 
zručnosť, vytrvalosť a súťaživosť . Zaujímavé boli aj indián-
ske a pirátske zábavky, pri ktorých si zhotovili pirátsku loď, 
tiež indiánske típí a čelenky.

V tomto mesiaci nás čaká ešte bohatý program. Návšteva 
pojazdného planetária, kde nazrieme do sveta astronómie. 
Príde nám žonglovať náš kamarát Alex, aby nás naučil zopár 
nových žonglo-kúskov. Predškoláci sa zúčastnia plaveckého 
výcviku v miestnom Wellness centre. Na záver  slávnostná 
rozlúčka s predškolákmi ...  A hurá na prázdniny!

Helena Markuseková

JARNÝ ZBER PAPIERA
V dňoch 3.-7. apríla sa opäť uskutočnil tradičný zber papiera, 

na ktorý sa chystali žiaci, ich rodičia, starí rodičia od ostatného 
jesenného zberu. Zbierali kilá papiera v podobe kartónov, ča-
sopisov, obalov... Potom ho v danom termíne doniesli do škol-
ského areálu, aby bol  ešte osožný po opätovnom spracovaní. 

Pani učiteľky s pomocníkmi z vyšších ročníkov papier od-
vážili a naložili a pripísali kilogramy jednotlivým žiakom z 1. 
a 2. stupňa, a dokonca aj zo škôlky.  Dokopy sa  na základnej 
škole zozbieralo 20 201  ton papiera. Za úžasnú spoluprácu 
patrí vďaka nielen pani učiteľkám a žiakom, ale najmä všet-
kým, ktorí papier zbierali, skladovali a nakoniec priniesli do 
školského zberu. Vďaka!

Najlepšími triedami sa stali: 
3. A 2 612,5 kg 
8. A 2 485,0 kg
4. A 2 432,0 kg papiera.

Slavomíra Slivoňová
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Pod týmto názvom sa uskutočňuje  školská akcia už nie-
koľko rokov, aby sa žiakom utvrdilo, že matematika je súčas-
ťou nielen každodenného života, ale aj napríklad slovenčiny, 
výtvarnej výchovy či telesnej výchovy. Pani učiteľky si vždy 
rozdelia stanovištia podľa predmetov zamerania.

 Teraz sa vytvorilo práve 26.mája 2017  6 pracovných sta-
novíšť: slovenčina, matematika, telesná výchova, anglický ja-
zyk, informatika, pri ktorých boli vždy 2 vyučujúce.  Žiaci sa 
zabavili napríklad  v rámci matematiky s logickými úlohami, 
s ukladaním zápaliek, na slovenčine riešili rébusy, tajničku a 

tvorili poéziu a prózu, na telesnej vytvárali čo najpresnejšie 
geometrické útvary. Na každom  stanovišti mohli získať maxi-
málne 10 bodov. 

Po konečnom sčítaní bodov sa určilo poradie víťazov:
1.miesto: 7.A
2.miesto: 9.A
3.miesto: 5.A a 5.B
Žiaci získali diplomy a sladké odmeny a hlavne dobrý pocit, 

že sú zasa trošku viac spätí s matematikou.
Slavomíra Slivoňová

ZO ŽIVOTA ŠKOLY

ŠKÔLKARI V ŠKOLE PRÍRODE

V dňoch 5.6. – 9.6. 2017 sa deti z MŠ Palárikovo zúčastnili 
dlho očakávaného výletu do školy v prírode, ktorý sa uskutoč-
nil v krásnom prostredí Horského hotelu Lomy pri Partizán-
skom. Keďže počasie našim malým výletníkom prialo počas 
celého týždňa, mohli si naplno užiť všetky pripravené aktivity 

a krásy okolitej prírody. V škole prírode s témou Čarovný les 
blúdičiek sa naučili stavať domčeky z dreva pre víly, hľadali 
ich stratený poklad, naučili sa veľa nových, zaujímavých hier 
a zúčastnili sa opekačky. Počas týždňa sme navštívili aj ZOO 
v Bojniciach, na ktorú sa veľmi tešili. V závere týždňa sa ich 
spoločnými silami a pomocou vlastnoručne vyrobených lam-
piónov, ktoré im svietili na cestu podarilo stratený poklad víl 
nájsť a úspešne tak ukončiť skvelý týždeň. Pobyt detí v škole 
v prírode je pre ne úplne nová skúsenosť, na základe ktorej sa 
môžu učiť novým veciam prostredníctvom priamych zážitkov 
a upevňujeto ich kamarátske vzťahy. Napriek takému dlhému 
odlúčeniu od maminiek, to deti zvládali perfektne, bez sĺz a s 
úsmevom na tvári a z výletu sa vrátili plné zážitkov, na ktoré 
budú určite dlho spomínať. 

Mgr. Michaela Pápešová

MATEMATICKÝ DEŇ 2017
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· STRMEŇOVE DNI ∙
Dňa 30.05.2017 sa v našej škole usku-

točnilo vyhodnotenie literárnej súťaže 
Strmeňove dni. Súťažiť mohli žiaci 2.-
9. ročníka. Súťažilo sa v 3 kategóriach v 
tvorbe poézie i próze. Tento rok sa zapo-
jili aj iné školy- Základná škola, Devín-
ska 12, Nové Zámky a Základná škola 
na ulici G. Bethlena 41, Nové Zámky, 
ktoré boli prizvané, aby podporili žiacku 
tvorivosť. Za ich účasť ďakujeme a dú-
fame, že sa zapoja aj na budúci rok. 

Toto podujatie sa konkretizuje ako 
spomienka na spisovateľa, rodáka z 
Palárikova Karola Strmeňa Bekéniho, 
ktorého meno nesie naša škola. Deň sa 
začal krátkou prezentáciou o Karolovi 
Strmeňovi. Využil sa projektor a note-
book, ktoré boli kúpené priamo na toto 
podujatie v rámci rovnomenného pro-
jektu Strmeňove dni anto s podporou 
Nitrianskeho samosprávneho kraja. 

Neskôr nás organizátorky zaviedli do 
jeho Pamätnej izby. O výklad sa postara-

li Alžbeta Jankechová a Nina Ševčíková, 
žiačky 9.ročníka. Po prehliadke izby pri-
šlo na rad dlho očakávané vyhodnotenie 
súťaže. O výsledkoch rozhodla porota, 
ktorá sa skladala z troch členiek:  Paed-
Dr. Oľgy Kasášovej - ZŠ G. Bethlena, 
Mgr. Niny Fialovej- ZŠ Devínska, Mgr. 
Slavomíry Slivoňovej – ZŠ s MŠ K. Str-
meňa. Pani učiteľky vybrali najlepšie 
práce zo skoro tridsiatich básnických a 
prozaických prác. Mnohokrát určili aj 
dve tretie alebo prvé miesta. Ich cieľom 
bolo motivovať žiakov k tvorivému li-
terárnemu písaniu. Veď i takto vznikajú 
mladí spisovatelia. 

Jednotliví víťazi boli odmenení diplo-
mom a hodnotnými knihami, tiež zakú-
penými v rámci spomenutého projektu. A 
ako bonus dostali Zborník Strmeňove dni, 
v ktorom si môžu prečítať všetky súťažné 
práce. Za knižky i zborník taktiež patrí 
vďaka Nitrianskemu samosprávnemu 
kraju za poskytnutie financií na projekt 

a napokon treba poďakovať i starostovi 
obce Palárikovo Mgr. Jozefovi Derňáro-
vi, ktorý venoval žiakom celú kopu pa-
mätných predmetov s erbom našej dedi-
ny. O občerstvenie sa postaralo vedenie 
ZŠ s MŠ K Strmeňa v Palárikove. 

 Nasledovala prechádzka po dedine 
s výkladom Alexandry Bažaličkovej a 
VanessyDophiovej o histórii obce a pre-
hliadkou Poľovníckeho kaštieľa v Pa-
lárikove, ktorú sprostredkoval správca 
kaštieľa Mgr. Matúš Pacelt a jemu tiež 
touto cestou ďakujeme.

Je veľmi obdivuhodné, že naša škola 
si uctieva Karola Strmeňa. Nadväzuje na 
jeho literárnu činnosť a podporuje ju už 
nielen u svojich žiakov.  Veľká poklona 
patrí Mgr. Slavomíre Slivoňovej za kaž-
doročnú organizáciu Strmeňových dní. 
Na záver sa chcem ešte raz poďakovať 
všetkým, ktorí sa zúčastňovali na reali-
zácií nezabudnuteľného dňa. 

Hana Juríková, 9.A
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Kategória 

podľa žánru
Kategória 

podľa veku Miesto Meno a priezvisko Trieda Škola

POÉZIA

2. - 4. ročník

1. miesto Karina Rybárová 3.A ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo
2.miesto Sofia Mária Kasášová 3.A ZŠ na Ulici G.Bethlena, N. Zámky
3.miesto Adela Židuljáková 3.A ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo

Pochvalné  
uznanie

Zoja Kollárová 4.B ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo
Naďa Ďurišová 4.A ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo

5. – 6. ročník
1. miesto Lukáš Karas 5.B ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo
2.miesto Jakub Rostecký 5.B ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo

Pochv. uznanie Nikol Ručkayová 6.A

7. – 9.ročník

1. miesto Miroslava Garaiová ZŠ Devínska 12, Nové Zámky
Laura Černáková ZŠ Devínska 12, Nové Zámky

2. miesto Hana Juríková 9.A ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo
Patrik Vybíral 8.A ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo

3.miesto Dorota Dušová ZŠ Devínska 12, Nové Zámky
Pochvalné  

uznanie
Bibiána Hlozáková 8.A ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo
Kristína Juríková 8.A ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo

PRÓZA

2. - 4. ročník 1.miesto Paulína Jankechová 4.B ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo

5. – 6. ročník
1.miesto Laura Gajdošová ZŠ Devínska 12, Nové Zámky
2.miesto Eliška Váchová ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo
3.miesto SabínaOršová ZŠ Devínska 12, Nové Zámky

7. – 9.ročník

1.miesto Kristína Mária Rajňáková ZŠ na Ulici G.Bethlena, N.Zámky

2.miesto Karolína Mentelová ZŠ na Ulici G.Bethlena, N.Zámky
Viktória Bogdányová ZŠ Devínska 12, Nové Zámky

3.miesto Tamara Kubičková ZŠ na Ulici G.Bethlena, N.Zámky
Michaela Nakamitsuová 8.A ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo

Pochvalné  
uznanie

Nikola Berkešová 7.A ZŠ s MŠ K. Strmeňa Palárikovo
Bronislava Hrušková 7.A ZŠ na Ulici G.Bethlena, N.Zámky

AKADÉMIA 2017
Folklór, hip hop, gymnastika či spev? Toto všetko ste 

mali možnosť vidieť na tohtoročnej letnej akadémii, ktorá 
sa uskutočnila v termínoch 10. a 11. júna 2017. Aj napriek 
vysokým teplotám naše vystúpenia obstáli na výbornú. 

Rozstrihnutie stuhy a slávnostný prejav pani riaditeľky 
otvoril celý program. Tohtoročným mottom akadémie bol 
ÚSMEV. Dievčatá na začiatku potvrdili tento motív pesnič-
kou Úsmev. Vystúpení bolo neúrekom. Najviac bolo tancov, 
napríklad chrobáčikovia z 1.ročníka,tanec v daždi, športové 
vystúpenia štvrtákov alebo hip hop pod vedením T. Széke-
lyho. Zahviezdili sexi piataci svojím tanečným vystúpením 
a muzikál Mamma mia nám pripomenuli ôsmaci. Nechýbal 
ani spev. Naše nádejné speváčky si zanôtili mnoho pesničiek. 

Súčasťou našej akadémie bol folklór. Je krásne pozerať 
sa na niečo, čo nám pripomína, odkiaľ pochádzame. Veľké 
ĎAKUJEM  patrí pani krajčírke Juríkovej, ktorá každému 
ušila kroj na mieru a v neposlednom rade pani JUDr. Da-

niele Ellen Rajňákovej, ktorá deťom venovala mnoho hodín 
úplne nezištne. O výborný záver akadémie sa postarali de-
viataci. Po koncoročnom videu bol nejeden človek dojatý. 
Avšak smutná nálada nezostala dlho, pretože na pódium 
vybehli deviataci s ich prevedením pomády, za ktorý zožali 
veľký potlesk. Čerešničkou na torte bola Hymna školy, kto-
rú napísala pani učiteľka Slavomíra Slivoňová a zhudobnil 
ju Matúš Hlozák. Práve on sa so svojím tímom postaral nie-
len o profesionálne ozvučenie a osvetlenie akadémie, ale 
aj o jej hladký priebeh v spolupráci so všetkými zaanga-
žovanými  pani učiteľkami a vedúcimi krúžkov. Všetkým 
týmto ľuďom a sponzorom, ktorí boli vymenovaní v závere 
akadémie, patrí srdečné poďakovanie!

Naša akadémia niesla motto úsmevu, preto aj my ukončíme 
náš článok citátom od Paola Coehla: „Úsmev je lacnejší ako 
elektrina, a dáva oveľa viac svetla.“ Preto aj vy šírte úsmev 
každodenne. Nikdy neviete, komu tým zlepšíte náladu! 

Nina Ševčíková, Alžbeta Jankechová 9.A
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TESTOVANIE 9-2017
Celoslovenské testovanie žiakov 9.ročníka tento rok pre-

behlo 5. apríla 2017 na každej jednej základnej škole. Zúčast-
nilo sa ho vyše 36 000 deviatakov, z našej školy 26 žiakov 9.A 
triedy, ktorí sa počas celého školského roka pripravovali nie-
len počas hodín matematiky s pani učiteľkou D. Jalcovou a na 
hodinách slovenského jazyka s pani učiteľkou N. Šlahorovou, 
ale mnohí  aj počas krúžkov, ktoré boli priamo na prípravu 
zamerané týmito dvomi pani učiteľkami.

Dlhoočakávané testy otvoril koordinátor na riaditeľstve ško-
ly hneď ráno 5.apríla a po ôsmej mohli žiaci riešiť matematické 
úlohy. Po malej pauze ich čakali úlohy zo slovenského jazyka a 
literatúry. Na vypracovanie každého testu mali 60  minút.  Nie-
ktorí samozrejme odovzdávali ešte pred uplynutím času. 

Oficiálne výsledky boli zverejnené len prednedávnom. 
Potvrdili naše predbežné hodnotenie, ktoré predpokladalo, 
že žiaci skončili výborne - nad celoslovenský priemer, a to z 
matematiky dosiahli celkovo 67,27 %, pri čom celoslovenský 
priemer bol 56,4 %, a zo slovenského jazyka  69,09 %, kde bol 
celoslovenský priemer 61,2%.  

Žiaci sa potom sústredili na prijímacie skúšky, ktoré pre-
behli o mesiac, teda v máji. Všetci  úspešne zvládli aj túto ďal-
šiu skúšku života a boli prijatí na vybranú strednú školu. 

Čo iné nám zostáva? Iba popriať veľa šťastia a úspechov v 
ďalšej etape života.

Slavomíra Slivoňová

POŽITAVSKÉ DVOJSPEVY

8.júna 2017 sme vyslali 10 žiačok na spevácku súťaž Po-
žitavské dvojspevy, ktorá sa uskutočnila v Šuranoch v židov-
skej synagóge. Tento prvý ročník zorganizovala pani učiteľka 
Dulová s ´riaditeľkou Základnej umeleckej školy v Šuranoch 
Mgr. H. Farkasovou, Dis.art., aby  dali do popredia krásu slo-
venského folklóru počas znenia našich úžasných ľudoviek. 
Speváčky vo dvojiciach mali za úlohu zaspievať 1 slovenskú 
ľudovú pieseň s hudobným alebo bez hudobného sprievodu 
alebo podkladu v kategóriách podľa veku. 

Naše dievčatá milujú folklór, a preto sa dali hneď nahovoriť 
na ďalšiu súťaž. Ešte skôr ako na súťaž v modernom speve. 
Nemajú problém obliecť si kroje a dokonca v nich chceli odísť 
domov. S úsmevom človek skonštatoval, že to sú tie správne 
deti – s takýmto nasadením a chuťou nielen spievať.  A tak sa i 
prezentovali – ako odvážne mladé slečny, ktoré rady spievajú, 
tancujú, keďže niektoré si počas spevu vytvorili i vlastnú cho-
reografiu. Ich prejav oslovil aj pani porotkyne, ktoré rozdelili 
prvé miesta medzi naše spevácke dvojice takto:

Kategória A1: 7-11 rokov:
1. Nataša Šlahorová – Lenka Šimková (5.ročník) – 

A ja taka dzivočka
2. Nikola Čapuchová – Sofia Tantošová (4.ročník) – 

Oči, oči, čierne oči

3. Karina Rybárová – StellaKrištofová (3.ročník) – 
Po nábreží koník beží

Kategória A2: 12-15 rokov:
1.miesto: Alžbeta Šimková – Michaela Nakamitsuová (8.A) – 

Tota Heľpa
2.miesto: Nikola Berkešová – Hana Františka Hantáková (7.A 

a 6.A) - Čierne oči, choďte spať
V poslednej dospeláckej kategórii nás očaril spev mladých 

talentovaných Šurančaniek, ktoré so sprievodom  huslí a akor-
deónu boli jednoducho fantastické. Dievčatá v nich videli svoj 
vzor a mnohé aj svoj cieľový bod, ku ktorému by sa chceli 
určite dopracovať. Každá z nich má svoju dávku speváckeho 
talentu, ktorý treba stále cibriť a zdokonaľovať. Preto im želá-
me veľa chuti a ešte mnoho úspechov pri  spievaní...  A možno 
o nich budeme o pár rokov oveľa viac počuť... 

Slavomíra Slivoňová

VENČEK 2017
I napriek tomu, že je tohtoročná plesová sezóna už nená-

vratne za nami, sa v sobotu 17. júna dom kultúry naplnil ele-
gantne oblečenými džentlmenmi a dámami v krásnych šatách. 
Opätovne po roku sa konal takzvaný Venček, slávnostné ukon-
čenie základného tanečného kurzu. 

Kurzu sa tento rok zúčastnili žiaci ôsmeho a deviateho 
ročníka. Dlhých dvanásť týždňov deti pod vedením Andrey 
Kempovej a Matúša Hlozáka každú nedeľu nacvičovali zná-
me i menej známe tance a osvojovali si základy spoločenskej 
etikety. Svoje tanečné umenie predviedli deti svojim rodičom 
a starým rodičom v troch tanečných kolách – klasickom, kde 
dostali svoj priestor tance viedenský a anglický valčík, polka, 
čardáš, latinskoamerickom, kam patria tance ako čača, sam-
ba, rumba, jive i nesmrteľné tango a v kole kruhových tancov, 
kde má svoje zastúpenie hlavne mazurka. Dievčatá odmenili 
chlapcov vlastnoručne vyrobenými venčekmi. Po prezentácii 
jednotlivých tancov nasledovala voľná zábava. 

Touto cestou sa chceme ešte raz poďakovať organizátorom 
kurzu Andrei Kempovej a Matúšovi Hlozákovi za ich ochotu 
bez nároku na akúkoľvek odmenu deti trénovať i za ich trpezli-
vosť pri nácvikoch. Tiež chceme poďakovať ani riaditeľke Eve 
Dubcovej za poskytnutie priestorov na výučbu.

Rodičia detí
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ŠKOLSKÝ VÝLET LEVICE –  
BRHLOVCE ŽIAKOV 1. – 4. R. 

Čo môže byť najlepšou odmenou pre všetky deti okrem 
prázdnin? No predsa školský výlet. 12. júna tri autobusy 
plné nedočkavých žiakov prvého až štvrtého ročníka sa 
tentokrát vybrali do Levíc a Brhloviec. V Leviciach sme 
navštívili unikátne zážitkové centrum ATLANTIS CEN-
TER. V programe Tajomstvo vesmíru sa žiaci oboznámili s 
tým, ako funguje vesmír, mohli si obliecť skafander, nasad-
núť do vesmírnej lode i vyskúšať si beztiažový stav. Okrem 
tohto programu si mohli žiaci skúsiť rôzne iné atrakcie – 
obrovské mydlové bubliny, magnetizmus, odstredivú silu 
a iné - prostredníctvom ktorých žiaci zážitkovou formou 
objavujú fyzikálne zákony a prírodné javy. Po troch hodi-
nách intenzívnej zábavy a hier sme sa trošku zahryzli do 
našej histórie. V obci Brhlovce sme navštívili pamiatkovú 
rezerváciu ľudovej architektúry. Ide o priestory vysekané 
do skaly v dvoch podlažiach. O ich vzniku a o vtedajšom 
živote ľudí sme si vypočuli zaujímavú prednášku. Domov 
sme sa vrátili s kopou zážitkov. 

Triedne učiteľky 1. – 4. r.

MLADÝ ZÁCHRANÁR CIVILNEJ OCHRANY

Mladý záchranár civilnej ochrany je branný pretek  orga-
nizovaný Okresným úradom v Nových Zámkoch,  z ktorého 
víťaz postupuje na celoslovenské kolo. 

Tento rok sa ho zúčastnilo aj jedno družstvo z našej základ-
nej školy. Boli to Lucia Kuciaková, Ivana Samašová, Maroš 
Pavlík a Miloslav Čapala. Pripravovali ich Mirka Tóthová a 
Tomáš Slivoň a Martina Salgóová. Súťaž sa konala v Nových 
Zámkoch 25.4.2017. Súťažiaci mali pred sebou 1,5 km trať 
a na nej postupne testy z CO, Požiarnej ochrany dopravných 
predpisov. Nasledovalo nasadzovanie masiek a preverenie 
správnych reakcií na rôzne ohrozenia (rádioaktivita, povodeň, 
atď.). Ďalšou zastávkou bola topografia, určovanie azimutu, 
orientovanie mapy, pohyb v prírode. Štvrtou úlohou bola zdra-
votná príprava, kde museli naši pretekári správne ošetriť pora-
nenia a presne postupovať pri nahlasovaní nehody na linku 
112.  Na hasenie malých požiarov dohliadali dobrovoľní hasiči 
z Palárikova a poslednou zastávkou bola streľba zo vzduchov-
ky na sklápacie terče. Celá súťaž bola náročná nielen na rozsah 
vedomostí, ktoré museli naši žiaci prezentovať, ale aj na čo 
najrýchlejšie absolvovanie celej trate. 

A ako skončili? No na peknom 12. mieste z 20 družstiev 
nášho okresu. Viem, že to nie je v úplnej špičke, ale nazbierali 
sme mnoho skúseností, aby sme na druhý rok boli medzi prvý-
mi. Podporiť nás prišiel aj starosta Jozef Derňár, ktorý mladým 
záchranárom za reprezentáciu obce a školy poďakoval a odo-
vzdal palárikovské tričká.

Tomáš Slivoň

ROZPRÁVKOVO – ŠMOLKOLAND
ZŠ s MŠ Karola Strmeňa Palárikovo organizuje už tretí ročník

denného letného tábora – ROZPRÁVKOVO.
Tento rok sa tábor nesie v duchu rozprávky Šmolkovia.

1. turnus je v termíne 3.- 7. 2017 a 
2. turnus v termíne 17.-21.2017.

Pre všetky deti je pripravený bohatý program, wellness, kino, 
olympiáda, rôzne súťaže, tvorivé dielne.

Je zabezpečená i strava (obed a olovrant)m pitný režim, 
odborný dozor a super program.

Milé deti, v našom dennom letnom tábore zažijete letné dni 
plné zábavy a dobrodružstiev. Teší sa na vás vedúca tábora 

Jarmila Žirková, Mgr. Eva Dubcová a kolektív.
Hurá leto!!!

Jarmila Žirková

ŠKD ŠIKOVNÍCI A FAREBNÉ NÁVRATY
Dozvedeli sme sa, že naša rodáčka z Palárikova PaedDr. 

Adel Melišeková Dojčanová má výstavu v dome kultúry. Vy-
tvorila pre túto výstavu aj obraz Farebné návraty, ktorý zostal 
súčasťou obradnej siene.

 Keď sme vstúpili do vestibuly DK, boli sme očarení. Ne-
vedeli sme, kam sa skôr pozrieť. Boli tqam výstavné úžasné 
diela, obrazy s folklórnou tematikou a nechýbali ani maľované 
hodvábne šatky. Deti si pozorne prezerali všetky diela. Mali 
niekoľko otázok, na ktoré som sa im snažila odpovedať. No 
sľúbila som im, že sa s autorkou aj osobne stretneme. Pre naše 
deti to bol veľký zážitok. Zaujímalo ich najmä  farebné preve-
denie a spájanie jednotlivých techník. 

Ďakujeme za krásny umelecký zážitok a už teraz sa tešíme 
na ostatné stretnutia s Adelkou. 

KONIEC ŠKOLSKÉHO ROKA  
V ŠKD ŠIKOVNÍCI

Ani sa mi nechce veriť, že sa už blíži koniec školského 
roka. Prebehol neuveriteľnou rýchlosťou. Počas celého roka 
boli moje deti úplne skvelé. Blíži sa čas vysvedčení a hodnote-
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ŠKD PIRÁTI-  NIEČO Z NAŠICH AKTIVÍT …
DEŇ VODY
DEŇ ZEME
EXKURZIA DO ZÁHRAD-
KÁRSTVA ,,ALBERI“- sade-
nie stromčeka na školský dvor
KINO PODHÁJSKA
VÝLET DO BRATISLAVY - 
Vojenský bunker BS8
 - Slavín
VYSTÚPENIE – pre starkých v 
hospici a v dome kultúry
PRÍPRAVA OVOCNÉHO 
OLOVRANTU

ROZLÚČKA V ŠKD…a kopu ďalších…
….a ešte nás čaká EXKURZIA na Langov dvor v Trnovci 

n.Váhom a NOC NA POĽOVNÍCKEJ CHATE . 
Ďakujeme všetkým, ktorí prispeli na zrealizovanie našich aktivít.

ŠKD PIRÁTI

nia celoročnej práce. A ja môžem  skonštatovať, že táto práca 
ma neskutočne napĺňa a mám z nej ohromnú radosť. Som na 
„moje“ deti veľmi hrdá, že sú také zlaté a sme skvelý tím. 

Každý deň bol pre nás niečím výnimočný.  Vyrábali sme 
rôzne diela, maľovali, tvorili, strihali, lepili, kreslili. Veľa no-
vého sme sa i naučili. Pracovali sme s knihami, internetom, 
encyklopédiami. U nás v klube sa prejavila šikovnosť a tvori-
vosť detí. Hrali sme sa rôzne spoločenské, didaktické a detské 
hry. Boli sme v parku, na ihriskách,  prechádzkach, výstavách 
a exkurziách, súťažili sme. Prežili sme plno skvelých dní. 

Na záver sme sa dohodli s ŠKD Sovičky, že si urobíme 
krásne ukončenie na rozlúčku. Čaká nás výlet v Kráľovej 
nad Váhom na farmu Humanita, kde sa bude opekať, jazdiť 
na koňoch, hrať sa a súťažiť. Potom si v kluboch dáme ešte 
sladkú odmenu, poprajeme si skvelé, hlavne bezpečné leto a 
rozpŕchneme sa na prázdniny domov, aby sme sa v septembri 
stretli s úsmevom. 

Školský rok sa naozaj končí a ja na záver prajem všetkým 
deťom krásne, slnečné a ničím nerušené leto, leto plné neza-
budnuteľných zážitkov.

Jarmila Žirková

ZO ŽIVOTA ŠKOLY

FLORBALOVÝ TURNAJ  
ZMIEŠANÝCH DRUŽSTIEV

Dňa 18.5.2017 sa v Nových Zámkoch na ZŠ G. Bethlena 
uskutočnil florbalový turnaj zmiešaných družstiev. Hralo sa 
4+1 brankár. Na hracej ploche museli byť vždy 2 dievčatá  a 
2 chlapci. Turnaja sa zúčastnilo 6 družstiev. Hralo sa v dvoch 
skupinách . V našej skupine sme mali súperov  zo ZŠ Berno-
lákova Šurany a ZŠ Trávnica. Oba zápasy sme vyhrali, a to so 
Šuranmi  5:4, góly dali: Prígl 3, Srnec , Rostecká.  ZŠ Trávnica 
sme porazili 7:2, góly dali: Tóth 2, Prígl 2, Brezík 2, Rostecká.
Dostali sme sa do finále, v ktorom sme sa stretli s Bethlenkou. 
Prehrali sme 12 -3.Góly dali: Prígl, Srnec, Pecho. 

Musím však podotknúť, že všetci hráči dali zo seba všetko. 
Ale ako sa vraví: ,,Prehrami sa človek učí.“ Získali sme krásne 
2.miesto.Náš brankár Kristián Chaban bol vyhlásený za naj-
lepšieho brankára turnaja.

Týmto sa chcem poďakovať pánom učiteľom zo ZŠ Beth-
lena za pozvanie na turnaj a pani učiteľke PaedDr. Miroslave 
Tóthovej, ktorá nás na turnaj pripravovala  a sprevádzala.

Alžbeta Jankechová, 9.A
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DM - VRÁŤME ŠPORT DO ŠKÔL
To je projekt spoločnosti DM Ľahšie to ide ľahšie. Vznikol 

v spolupráci s profesionálnymi trénermi vrcholových športov-
cov. Odbornými garantmi celého projektu boli Zuzana a Maroš 
Molnároví.

Cieľom projektu bolo motivovať a inšpirovať deti k cviče-
niu, vyššej pohybovej aktivite. Projekt bol určený pre 2.stupeň 
základných škôl a prvé ročníky 8-ročných gymnázií. Deti si  
počas 3 mesiacov nacvičovania cvičebných zostáv zlepšovali 
svoju kondíciu, učili sa spolupráci, rozvíjali svoju tímovosť, 
disciplínu a vzájomnú dôveru.

Tím žiakov musel byť zostavený z ročníkov 5-8 v zložení 
chlapec –dievča z jedného ročníka.

Nás reprezentovali: 5.ročník Sofia Srncová, Kamil Šilhavík,6.
ročník Hanka F. Hantáková, Viktor Tatár,7.ročník Tomáš Nemeš, 
Nina Baďurová, 8.ročník Ema Rostecká a Damián Srnec.

Veľké finále projektu Ľahšie to ide ľahšie sa uskutočnilo 10. 
júna 2017 na Partizánskej lúke v Bratislave. Postúpili tam tri 
najlepšie tímy z každého kraja Slovenska. Takýto veľký úspech 
sa podaril aj našim žiakom pod vedením PaedDr. Miroslavy 
Tóthovej. Vo veľkom finále skončili na 3.mieste. Žiaci získali 
nielen skúsenosti ,ale mali možnosť sa stretnúť s osobnosťa-
mi  ako  Richard Lintner, Iľja Číž ,so spevákmi  -Dara Rolins, 
Adam Ďurica, Dominika Mirgová, Veselé zúbky ,Jumbo Chic-
ks. Strávili sme super deň, na ktorý budeme dlho spomínať.

Touto cestou vyjadrujem poďakovanie našim žiakom 
za úspešnú reprezentáciu školy a obce.

PaedDr. M. Tóthová

GYUREKOV POHÁR
Súťaž vo futbale žiakov sa konal 

25. 5. 2017 v Tvrdošovciach. Zú-
častnili sa 4 družstvá: ZŠ sloven-
ská a ZŠ maďarská Tvrdošovce, 
ZŠ Palárikovo a Dvory n/ Žitavou 
maď. ZŠ.

Víťazstvo si vybojovali hráči zo 
ZŠ Palárikovo. Najlepším branká-
rom turnaja sa stal Patrik Tóth z 
Palárikova a Cenu – Najlepší hráč 
Palárikova si odniesol Erik Brezík.

Výsledky jednotlivých zápasov: 
Palárikovo – Tvrdošovce slov. 14-
0, Palárikovo – Dvory n/Ž  5-3, 
Palárikovo - Tvrdošovce maďarská 
Zš 6 – 1.

Skvelý výkon chlapci! Blahoželáme!
PaedDr. Miroslava Tóthová

POHÁR OSLOBODENIA  
OBCE PALÁRIKOVO

V stredu 10.mája sa uskutočnil každoročný tzv. branný pre-
tek pri príležitosti oslobodenia obce Palárikovo pod záštitou 
starostu obce Mgr. J. Derňára a riaditeľstva ZŠ s MŠ K. Strme-
ňa v Palárikovo. Zúčastnili sa ho žiaci 2.stupňa, ktorí vytvorili 
9 družstiev, pretože z niektorých väčších tried boli aj dva tímy. 
Súťažili po stanovištiach, kde na nich čakali policajti s doprav-
nou výchovou, zdravotníci, hasiči... Okrem teórie museli ovlá-
dať aj praktické zručnosti. Deťom sa darilo a najšikovnejšími 
sa stali tento rok najstarší – deviataci. Víťazi boli ocenení dip-
lomami a medailami a všetci dostali sladké odmeny. 

ATLETIKA
Majstrovstvá okresu v atletike sa konali 30. – 31. mája 

2017 v Nových Zámkoch. Z našej školy sa zúčastnili títo starší 
žiaci – deviataci, ôsmaci a siedmaci:  Goliašová, Nováková, 
Rostecká, Brezík, Nemeš, Vybíral, Pecho, Prígl, Srnec,  Tóth. 

Aj 6.júna sme súťažili. Konali sa Školské majstrovstvá 
okresov Nové Zámky a Komárno mladších žiakov a žiačok 
v atletike jednotlivcov a družstiev.

Reprezentovali nás žiaci 5.- 7.ročníka: Tatár, S. Jančár, K. 
Šilhavík, Zástera, Nemeš, Beňo, Garaj, Rusnáková, Nováko-
vá, Hantáková.

 A v športovom zápolení sme pokračovali vo štvrtok 8. júna 
na 18.ročníku celoslovenskej postupovej súťaže „Hľadáme 
nových olympionikov 2017“. Reprezentovali nás: Tatár, S. 
Jančár,K.  Šilhavík, Zástera, Nemeš, Vybíral, Srnec, Rusnáková. 

PaedDr. M. Tóthová

Kategória 5.-6.ročník
1. miesto:  5.A  chlapci
2. miesto: 5.B – druhá skupina
3. miesto: 6.A –  prvá skupina

Kategória 7.-9.ročník
1. miesto: 9.A
2. miesto: 8.A – chlapci
3. miesto: 8.A – dievčatá

Slavomíra Slivoňová
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TURNAJ V MALOM FUTBALE ŽIAKOV ZŠ

Pod týmto názvom sa konal 26.4.2017 v športovej hale 
Šurany ďalší žiacky futbalový turnaj.  Našu školu reprezento-
vali : Patrik Tóth, Peter Prígl ,Sebastián Beňo,Damián Srnec, 
Erik Pecho, Erik Brezík a Radovan Jeżo. Chlapci obsadili 2. 
miesto a postup im unikol o vlások. Víťaz mal lepšie skóre.

PaedDr. Miroslava Tóthová

NAŠI FÉNIXÁCI „V BUNKROCH“

8. mája si krajiny Európskej únie pripomenuli 72. výročie 
ukončenia 2. svetovej vojny v Európe. Deň víťazstva nad fašiz-
mom je štátnym sviatkom aj Slovenskej republiky.

Hrôzy vojny nám pripomínajú mnohé pamätníky, pietne 
miesta, múzeá.

Naši turisti prejavili záujem o návštevu Múzea historickej bo-
jovej techniky. Múzeum vybudovala hŕstka nadšencov z Občian-
skeho združenia „ Zachráňme petržalské bunkre“ a nachádza sa 
v bývalom vojenskom bunkri v Petržalke. Vojenské bunkre tvo-
rili v Petržalke obranný systém pozdĺž hranice s Rakúskom. Po-
zostávali z 15 železobetónových bunkrov vzájomne spojených 
priekopou a podzemným telefónnym vedením. Koncom roka 
1938 boli bez boja odovzdané nemeckej armáde, v októbri toho 
istého roka si ich osobne prezrel Adolf Hitler.

Ďalšou našou zastávkou bol Slavín- najväčší vojnový pamät-
ník v strednej Európe. Bol postavený v rokoch 1957 - 1960. Je 
na ňom pochovaných 6845 vojakov Sovietskej armády padlých 
počas 2. svetovej vojny na území západného Slovenska. Pamät-
ník vďaka svojej polohe a výške 52 metrov patrí medzi domi-
nanty Bratislavy. Hlavnou črtou je pôsobivá panoráma, ktorá 
poskytuje nádherný výhľad na celé mesto.

Dozvedeli sme sa veľa zaujímavých a nových poznatkov a 
prežili sme príjemnú slnečnú sobotu spolu s našimi  kamarátmi 
zo  ZO  Fénix Trnovec nad Váhom.

PaedDr. M.Tóthová

VEDELI STE?

Neďaleko obce Topoľčianky sa nachádza zrúcanina hradu 
Hrušov. Názov hradu bol pravdepodobne odvodený od pla-
ných hrušiek, ktoré sa oddávna vyskytovali v jeho okolí.

Na sklonku 13. storočia tvoril Hrušov strážny hrad zabezpe-
čujúci pre Matúša Čáka kontrolu majetkovej dŕžavy na Ponitrí. 
O záchranu hradu sa od roku 2004 usiluje O. Z. Leustach z Nitry.

Skalný hrebeň so zrúcaninou je zakrytý lesmi, no svojím 
jedinečným výhľadom do širokého okolia s krásnou scené-
riou neustále priťahuje. A podľahli mu aj členovia turistického 
krúžku. Neodradila ich ani nepriaznivá predpoveď počasia a 
návštevu zrúcaniny spojili s dlhšou vychádzkou po turistic-
kom chodníku vedúcom po hlavnom hrebeni Tribeča, ktorý 
vyústil v neďalekej obci Skýcov.

Nenechali sme si ujsť ani návštevu jedinej zubrej obory na 
našom území. Bola založená v roku 1958 a rozprestiera sa na 
ploche 140 ha. Je zameraná na ochranu a zachovanie zubra.

V súčasnosti tu žije 33 zubrov. Sú to najväčšie európske 
cicavce, dosahujú výšku 2 metre a dĺžku 3 metre s hmotnosťou 
okolo 1500 kg. 

Prehliadku zubrej obory si môžete doplniť aj prechádzkou 
po 2,5 km dlhom náučnom chodníku. Trasa je nenáročná, 
zvládnete to. Aj my sme to  v sobotu 15.4. zvládli na výbornú. 

Ďakujeme za vydarenú akciu  ZO Fénix Trnovec n/ V. a pani 
učiteľke PaedDr. M.Tóthovej.

Členovia turistického krúžku 
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STRIEBRO NA SVETOVOM POHÁRI PATRÍ PALÁRIKOVČANOVI

ŠPORT

Získal ho vďaka trpezlivosti, 
sebadisciplíne a ťažkým tréningom 
náš rodák Stanislav Močkor. 4. júna sa 
po prvýkrát na Slovensku v Lučenci 
konal Svetový pohár federácií GPA 
– IPO. Súťažilo sa v disciplínach 
POWERLIFTING (silový trojboj) a 
tlaku na lavičke. Práve v tejto disciplíne, 
tlaku na lavičke, súťažil aj Stano. 
Vzhľadom na svoj vek, 20 rokov, patrí  
do kategórie juniorov a momentálne 
spadá do váhovej kategórie - 110 kg. 
So svojím profesionálnym výkonom, 
vytlačenou váhou 195 kg, obsadil vo 
svojej kategórii 2. miesto a v absolútnom 
hodnotení kategórií TEEN-JUNIOR 
obsadil 3. miesto. Dosiahnutý výkon je 
zároveň jeho osobným rekordom.

Stano sa  začal tomuto športu venovať 
v sedemnástich rokoch,  súťažne však až  
v marci tohto roku a zároveň  touto súťa-
žou ukončil svoju prvú súťažnú sezónu. 

Prvú súťaž absolvoval v marci v Ma-
ďarsku, kde sa konal Benchpres Cup, kde 
získal krásne druhé miesto vytlačením 
váhy 180 kg. Následne sa konali Maj-
strovstvá Slovenskej republiky  a Českej 
republiky v Příbrame, kde  súťažil v si-
lovom trojboji  (s  celkovou zdvihnutou 
váhou 665 kg). Medaila mu však  „ušla“ 
a obsadil 4. miesto.  Rovnaké umiestne-
nie získal aj na  Majstrovstvách Sloven-
ska v tlaku na lavičke v Trnave, ktoré sa 
konali koncom apríla. Zabojovať o kov 
sa opäť rozhodol v Maďarskom Egeri na 
otvorených Majstrovstvách Maďarska v 

tlaku na lavičke, kde v kategórii juniorov 
do 110 kg vytlačil váhu 190 kg , ktorá mu 
priniesla  prvé miesto a zlatú medailu.

Trénuje pod vedením Jána Orosza, 
zakladateľa BullStrong team Zemné, 
ktorý je zároveň majiteľom posilňovne  
Cutlers fitness v Nových Zámkoch, kde 
prebiehajú Stanove tréningy .

„Som rád, že napriek tomu, že sa tomuto 
športu venujem iba krátko, sa mi podarilo 
dosiahnuť pekné výsledky. Vďačím za ne  
predovšetkým svojej rodine, priateľke, 
trénerovi, spoločnosti Particele Peptides  
a všetkým ľuďom, ktorí ma podporovali a 
verili mi,“ toto sú slová šťastného víťaza 
v závere nášho rozhovoru.

Redakcia NN

PATRIK TÓTH
Ako sedemročný začal hrávať futbal a postupne sa začal 

udomácňovať v bránke. Za prípravku Palárikova hral i chytal 
v bráne. Neskôr prešiel na hosťovanie do susedných Tvrdo-
šoviec, kde chytal za mladších žiakov i prípravku. V sezóne 
2013/2014 sa naskytla príležitosť pokračovať vo futbalovej 
kariére v Šuranoch, kde dodnes chytá za starších žiakov. V 
2015/2016 so spoluhráčmi vybojovali majstra III. ligy JV 
starší žiaci. Úspechy dosahuje i v reprezentácii školy i obce. 
Na Gyurekovom školskom futbalovom  turnaji  v 2016 v Tvr-
došovciach bol vyhlásený za najlepšieho hráča Palárikova a v 
tomto roku 2017 sa stal najlepším brankárom celého tur-
naja. Je oporou vo futbalových, futsalových či minifutbalo-
vých turnajoch. Zadarilo sa mu i na florbalových súťažiach, 

kde bol hráčom v poli a súperom 
dokázal vsietiť góly. 

Medzi jeho najväčšie futbalo-
vé úspechy patria vlani 2.miesto 
na Majstrovstvách Slovenska 
v súboji brankárov v Levi-
ciach a v tomto roku na Maj-
strovstvách Slovenska v Ga-
lante obsadil 3.miesto. Dokázal 
reprezentovať školu i v atletike, 
v disciplínach vrh guľou a hod 
kriketovou loptičkou.

FUTBALOVÝ TURNAJ MLÁDEŽE
V sobotu 10. júna sa v areáli OTJ stretlo množstvo mla-

dých začínajúcich futbalistov na futbalovom turnaji O palá-
rikovský pohár 2017. 

Hralo sa v dvoch kategóriách U12 a U9. V kategórii U12 
sa systémom „každý s každým“ stretlo 5 družstiev: GA 
Kolárovo, SaVC Nové Zámky, PF Scatman Nové Zámky, 
SDM Dominik Nové Zámky a domáci OTJ Palárikovo. Ví-
ťazom sa bez straty bodu stali mladí futbalisti GA Kolárovo 
pred OTJ Palárikovo, SaVC, FC Scatman a SDM Dominik. 

Kategóriu U9 obsadili 3 družstvá. FC Veľký Kýr, SaVC 
Nové Zámky a OTJ Palárikovo. Hralo sa systémom každý s 
každým dvojkolovo a víťazom sa stalo družstvo SaVC pred 
Veľkým Kýrom a domácim tímom OTJ.

Prítomných rodičov a divákov potešili nielen výkony 
mladých futbalistov, ale aj príjemné teplé počasie a správ-
na športová atmosféra. Zúčastnené družstvá boli odmenené 
krásnymi pohármi a medailami. 

Ivan Mančík

O jeho športových úspechoch svedčí množstvo diplomov a 
medailí na stenách izby a trofejí  na poličkách.

Želáme mu veľa športových i osobných úspechov.
Redakcia NN
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V predchádzajúcich článkoch som 
písal o krúžku mladých hasičov, ktorý 
pôsobí na našej základnej škole. Po ha-
lovej súťaži prišla na rad aj každoročná 
celoštátna hra Plameň. Kolekív sa pri-
pravoval počas celeho roka, ale teraz sa 
sústredil na štafetový beh a útok s pre-
kážkami. Pred súťažou sa trénovalo dva-
krát do týždňa. Súťaž sa konala 9.6.2017 
v obci Strekov. Zúčastnili sa ho 10 čle-
novia krúžku a 3 vedúci. Nakoľko máme 
zmiešané družstvo z dievčat a chlapcov, 
museli sme súťažiť v chlapčenskej ka-
tegórii. Súťaž prebiehala za veľmi teplé-
ho počasia a našim mladým hasičom sa 
darilo v celku dobre. V priebehu súťaže 
sa držali na popredných miestach a pri 
konečnom rátaní skončili na peknom 4. 
mieste z 12 - tich družstiev. Za úspešnú 
reprezentáciu patrí vďaka im aj ich tré-
nerkám. Potom ich čakalo sľúbené ukon-

čenie s pizzou a malinovkou a verím, že  
na ďalší rok bude pokračovať ich úspeš-
ná práca v krúžku mladých hasičov.

V jarných mesiacoch sa na súťaž za-

čali pripravovať aj družstvá dospelých. 
Tréningy prebiehali na ihrisku za školou. 
Tento rok sme sa snažili prípravu zame-
rať aj na zásah priamo z nášho auta , na-
koľko by sme chceli organizovať súťaž 
špeciálne zameranú na zásah z áut. Uvi-
díme, či sa nám to tento rok aj podarí. 
Súťaž pre dospelých a dorastu sa kona-
la v obci Čechy 10.6.2017. V Čechách 
oslavovali 90. výročie založenia zboru, 
takže súťaž mala slávnostný charakter. 
Do súťaže sme sa zapojili jedným žen-
ským a jedným mužským družstvom. 
Ženy po prvom kole figurovali na 1. 
mieste s najlepším časom z útoku, ale 
nakoniec skončili tretie. Mužské druž-
stvo skončilo na 10. mieste. Všetkým 
zúčastneným ďakujeme za reprezentáciu 
obce a obetovanie voľného času na roz-
voj hasičského športu v našej obci.

Tomáš Slivoň

HASIČI SÚŤAŽILI

HASIČI ZASAHOVALI
Dňa 11.6.2017 v nedeľu bol ohlásený požiar trávnatého 

porastu pri železničnej stanici. O 11,30 hod. bol ukutočnený 
výjazd s vozidlom Iveco so 4 hasičmi. Ostatní prišli do pol-
hodiny na požiarovisko vlasnými autami. Zasahovalo cel-
kom 10 hasičov z DHZ Palárikovo. Pri hasení zasahovali 
tiež 2 vozidlá HaZZ z Nových Zámkov. Sucho a silný vie-
tor si vyžiadal privolanie ďaľších posíl z DHZ Tvrdošovce, 

DHZ Rastislavice a 2 ks traktorov Poľno SME. Požiar sa 
podarilo zahasiť približne o 14,30 hod. a o 15,00 hod. sme 
sa vrátili na hasičskú zbrojnicu.

V júni sme boli ešte zavolaní IZS (inegrovaný zachranný 
systém) na technický zásah pri nehode na Čikoch, kde sme 
pomáhali  odstraňovať  následky po havárii. Tiež sme zasa-
hovali pri odstraňovaní popadaných konárov a stromov v 
časti Ľudovítov po silnom vetre.

Tomáš Slivoň

MLADÁ PALÁRIKOVČANKA BODUJE ZA NOVOZÁMOCKÝ KLUB FC UNION

Štrnásťročná Nikol Mazúchová, výborná mladá futbalistka 
z Palárikova, nosí domov ocenenie za ocenením. Naposledy 
cez víkend so svojím tímom FC Union Nové Zámky pod ve-
dením trénera Štefana Labaya získala bronzovú medailu na 
slovenských majstrovstvách a k tomu si odniesla aj trofej ako 
najlepšia hráčka turnaja. 

Trojdňovým Majstrovstvám – SR predchádzalo víťazstvo 
v 1.lige ZsFZ, čím sa stali  dievčatá z Unionu 12. júna 2017 
majsterkami západoslovenského kraja a postúpili na tento  ce-

loslovenský turnaj do Popradu cez víkend 16.-18.6.2017.  Pa-
lárikovská kapitánka Nikol dobre viedla svoj tím a spoločnými 
silami a hlavne šikovnými nohami sa im podarilo po zápasoch 
so Slovanom,  s Ružomberkom a Humenným získať  nako-
niec v Tatrách vytúžené medaily  z bronzu. A navyše Nikol 
bola vyhodnotená ako najlepšia hráčka turnaja. Určite nie je 
prekvapením ani to, že ju  vybrali do reprezentácie Slovenska 
a v súčasnosti má za sebou už 5 zápasov na medzinárodných 
turnajoch aj na najvyššej úrovni. 

Nikolke gratulujeme k úspešnej sezóne a prajeme ešte veľa 
víťazstiev v nových súťažiach  - aj s medailami na krku a s tro-
fejami nad hlavou...  

Slavomíra Slivoňová 

ŠPORT
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MESTO PRI 
SABINOVE

DOBRÝ 
NÁPOJ

SPODOK 
NÁDOBY

ANNA, 
DOMÁCKY

A, PO 
ANGLICKY

DRUH 
ANTILOPY

VYRÁŽA 
HLÁSKU A

KANÁL, 
ODPAD

PŠTROS, 
VTÁK BEŽEC

ORAL SI, 
BÁSNICKY

OBJEM, 
OBHRYZIEM

SLOVENSKÁ 
KORUNA

KORALOVÝ 
OSTROV

ČIŽE, 
PRÍPADNE

2.
JAPON. 
SKOKAN

DOVNÚTRA

BIELKOVINY V 
OBIL-NINÁCH

SNÍVANÉ, 
ROJČENÉ

PLAZ

ODPOROV. 
SPOJKA

DIEVČA, 
SLEČNA

LITURGICKÝ 
ÚKON, RÍTUS

KYSNÚŤ, 
KYSLIEŤ, PO 

ČESKY

OPAR, DYCH

3.

HLASNÝ KRIK

CESTOVNÝ 
PAS

ZNAČKA 
VYSÁVAČA

1.
SPOLOČ. S 
RUČ. OB-

MEDZENÝM

NOČNÝ VTÁK

RADA 
OBRANY

CESTA, PO 
ANGL.

OSOBNÉ 
ZÁMENO

ČASŤ TVÁRE 
NAD OČAMI

JAVOR, Z 
LATINČINY

STRATA, 
ŠKODA, PO 

ANGL.

LESNÁ 
SPRÁVA

Pomôcky: 
ACER, AŠ A 

BOR, EB-
RO, KRONA

ŠPANIEL-SKA 
RIEKA

RODISKO 
MATEJA BELA

DVE ČESKÉ 
MESTÁ

CHYTAČ, ZA-
CHYTÁVAČ

SÚHLAS, 
PRAVDAŽE

FILM S J. 
RENOM

OKATÉ ŽENY
ISLANDSKÉ 
PLATIDLO

VYHŔŇAJ 
(KOŠEĽU)

ŠPORTO-VEC, 
BEŽEC

VENUJEME 
ZÁPISNÍK

PREDLOŽKA

NEPOD-
ĽAHLA

AFRICKÝ 
KMEŇ

SLOVANSKÁ 
BOHYŇA 
KRÁSY

VÝZVA NA 
UDRŽANIE 

TICHA

DRUH 
JAŠTERA

POHODLNÝ 
DÁMSKY 
PLÁŠŤ

MENO 
SPISOVATE-
ĽA BOHÚŇA

„18. OKTÓBRA 1934 NA ZÁKLADE UZNESENIA POSLANCOV OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA BOL SCHVÁLENÝ ZA ...
DOKONČENIE V TAJNIČKE

OBECNÁ POLÍCIA INFORMUJE
V období od 1. 1. 2017 do 8. 6. 2017 bolo na tunajšej obec-

nej polícii  evidovaných pätnásť udalostí. Z toho bolo: 
- šesť udalostí riešených podaním informácií občanom, ne-

jednalo sa o žiadne protiprávne konanie,
- osem evidovaných priestupkov a z toho:
- štyri vyhľadané priestupky: - išlo o priestupky  na úseku 

ochrany životného prostredia v zmysle §-u 45,48 Zák.č.372/90 
Zb.(nedovolený výrub drevín), priestupky podľa  §-u 47/1 d 
zák.č.372/90 Zb.(znečistenie verejného priestranstva), ďalej 
porušenie VZN č.1/2014,čl.,2 odst.1 písm.e,čl.17 odst.2 písm.f 
(spaľovanie záhradného odpadu).

- štyri objasnené priestupky - išlo o priestupky na úseku drža-
nia a chovu psov v zmysle §-u 7 odst.1 písm f Zák.č.282/2002, 
o  priestupok proti majetku podľa §-u 50/1 Zák.č 372/90 Zb.- 
zistený páchateľ priestupku (spis predložený na Okresný úrad v 
Nových Zámkoch, na odbor všeobecnej  a vnútornej správy) a o 
priestupok proti občianskemu spolunažívaniu podľa §-u 49/1 d 
Zák.č.372/90 Zb. - zistený páchateľ uvedeného priestupku.

Pre zvýšenie bezpečnosti občanov a zamedzeniu krádežiam 
a taktiež zakladaniu čiernych skládok boli zakúpené   foto-
pasce, ktoré  sú rozmiestnené na rôznych miestach v obci. 

V mesiaci apríl sme spolu s kolegom p. Velčickým vykonali 
odborné školenie zo zákona č. 372/90 Zb. o priestupkoch v 
meste Nitra, na ktorom sa zúčastnili aj iné obecné a mestské 
polície zo Slovenska.

 V mesiaci máj došlo v obci Palárikovo na Ul. A. Bagara č. 8 
k spáchaniu tr.činu krádeže vlámaním do zatiaľ  neobývaného 

rodinného domu v rekonštrukcii. Išlo o krádež ručného elek-
trického náradia (vec realizuje OO PZ Nové Zámky).

V mesiaci máj  sme tiež vykonávali súčinnosť pri brannom pre-
teku žiakov ZŠ. Pán Velčický spolu s  príslušníkom štátnej polície 
OO PZ Nové Zámky (tunajším   okrskárom) vykonali aj prednášku 
dôchodcom, ktorá sa uskutočnila v Dome kultúry v Palárikove a 
bola zameraná na podvodné praktiky páchané na dôchodcoch. 

Dňa 30.05.2017 bol tunajšou obecnou políciou zistený tr. 
čin pytliactva - § 310/1 Tr.zákona (lov rýb bez povolenia) na 
jazere Barina. Prípad prevzala hliadka OO PZ Nové Zámky.

Na záver by sme chceli  upozorniť občanov, nakoľko sa blí-
žia letné prázdniny a s tým spojené  dovolenkové obdobie, aby  
si dávali pozor  na svoj majetok a vždy uzamykali  vchodové 
a vstupné dvere do svojich rodinných domov a bytov. Chcem 
taktiež upozorniť občanov, aby malým rómskym deťom nedá-
vali žiadne potraviny, tieto deti využívajú nepozornosť hlavne 
u starších občanov a následne dochádza rôznym krádežiam 
predmetov a finančných hotovostí. 

Obaja s kolegom všetkým obyvateľom  prajeme príjemné 
prežitie blížiacej sa dovolenkovej sezóny. Chceme opätovne 
dať do pozornosti služobný telefón Obecnej polície 
Palárikovo: 0905383096, mail: obppalarikovo@gmail.com, 
v prípade nedostupnosti (dovolenka, služobné voľno, PN) 
treba kontaktovať štátnu políciu t. č.158, príp. stálu službu OO 
PZ Nové Zámky  nonstop: 0961333705 alebo 112.

Martin Šátek,
náčelník obecnej polície

TAJNIČKA
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VÝSLEDKY NAŠICH MUŽSTIEV V JARNEJ ČASTI SEZÓNY 
2016/2017

Dorast     VI. liga     U19 ObFZ NZ
17. kolo Palárikovo – Maňa 0:3 (0:1)
18. kolo Bešeňov – Palárikovo 2:1 (0:1) g.: Kantár
19. kolo Palárikovo – Podhájska 3:2 (2:2) g.: Čičman 2, 

Markusek M.
20. kolo Kolta – Palárikovo 6:0 (4:0)
21. kolo Palárikovo – Gbelce 16:0 (7:0) g.: A. Pecho 

6, Kantár 3, Šiška 2, Vincze 2,  Jurík, M. Stojka
22. kolo Andovce – Palárikovo 2:4 (2:2) g.: Kantár 2, 

Szabó, Jurík
23. kolo Palárikovo – Jasová 6:2 (3:0) g.: Kantár 3, 

Vincze, A. Pecho, Bachorec
24. kolo Dolný Ohaj – Palárikovo 20:2 (9:0) g.: Kantár 2
25. kolo Palárikovo – Veľký Kýr 2:4 (2:2) g.: Kantár, 

Markusek M.
26. kolo Hul – Palárikovo 2:6 (1:1)

1 FK Slovan Rastislavice 21 16 2 3 101:28 50 17 0
2 FC Veľký Kýr 21 16 1 4 111:31 49 19 0
3 OFK Kolta 21 16 1 4 79:29 49 16 0

4 Obecný futbalový klub 
OFK Maňa 21 14 1 6 111:38 43 10 0

5 OŠK Dolný Ohaj 21 13 1 7 134:49 40 10 0
6 OŠK Lipová 21 10 2 9 102:63 32 2 0

7 TJ Družstevník 
Bešeňov 21 10 2 9 68:65 32 -1 0

8 ŠK-Sokol Jasová 21 6 2 13 54:106 20 -10 0
9 OTJ Palárikovo 21 6 2 13 56:114 20 -13 0

10 OFK Hul 20 4 3 13 67:62 15 -15 0
11 ŠK Andovce 22 3 1 18 27:148 10 -23 0
12 TJ SOKOL Gbelce 21 3 0 18 23:152 9 -21 0

13 ŠK Termál Podhájska 
(odstúpené) 0 0 0 0 29:77 0 0 0

IV. liga     Mladší žiaci     U12 ObFZ NZ
15. kolo Palárikovo – Veľký Kýr 3:3 (3:1) g.: Tatár 2, Hatina
16. kolo Palárikovo – Tvrdošovce 1:4 (1:2) g.: Tatár
17. kolo Palárikovo – Kmeťovo 8:2 (4:0) g.: Tatár 5, Su-

cháň 2, Karas
18. kolo Palárikovo – Radava 3:3 (1:1) g.: Tatár, Matúš, 

Štefánik
19. kolo voľno
20. kolo Šurany – Palárikovo 8:2 (4:0) g.: Jančár, Hatina
21. kolo Palárikovo – Bánov 3:7 (3:0) g.: Tatár 2, Štefánik
22. kolo Hul – Palárikovo 2:3 (1:1) g.: Sucháň 2, Tatár

1 ŠK Tvrdošovce 20 19 0 1 186:8 57 27 0
2 ŠK Šurany 20 17 1 2 124:28 52 22 0
3 OTJ Palárikovo 20 12 3 5 97:69 39 9 0
4 OFK Hul 20 11 1 8 83:56 34 4 0
5 FC Veľký Kýr 20 10 2 8 108:81 32 2 0
6 TJ Lokomotíva Bánov 20 8 2 10 66:54 26 -4 0
7 ŠK Kmeťovo 20 7 2 11 52:89 23 -7 0
8 FC Komjatice 20 7 2 11 55:65 23 -7 0
9 ŠK Radava 20 6 4 10 56:50 22 -8 0

10 Obecný futbalový klub 
OFK Maňa

20 3 3 14 31:95 12 -18 0

11 OFK Jatov 20 0 0 20 8:271 0 -30 0

Športové hry telesne ťažko postihnutých, ktoré sa 15. 
a 16. júna uskutočnili v Národnom rehabilitačnom centre 
Kováčová, mali tentoraz výnimočnú slávnostnú atmosféru. 
Konali sa v rámci osláv tridsiateho výročia založenia centra 
a samotné hry boli taktiež jubilejné. Pri zrode rehabilitač-
ného centra v septembri 1987 stál legendárny lekár, profe-
sor Myrón Malý, ktorý v tom istom roku založil aj špor-
tové hry pre telesne postihnutých športovcov ako dôležitú 
súčasť terapie a rekonvalescencie. Športového zápolenia 
30. ročníka hier sa už po dvadsiaty šiesty raz zúčastnil aj 
reprezentant Palárikova Vladimír Suchopa. Aj tentoraz mu 
športové šťastie prialo, keď zvíťazil v troch disciplínach: 
v trojboji (disk, oštep, guľa), v maratóne pre vozíčkarov 

i v preteku na sto metrov. Druhé miesto vybojoval v sla-
lome a spolu s kamarátmi aj v basketbale. Vlado na hrách 
súťaží od roku 1990, pre operáciu vynechal v roku 2015. Z 
každých hier bez výnimky vždy domov priniesol medaily a 
diplomy za víťazné a popredné umiestnenia. Gratulujeme. 
Poďakovanie od športovca patrí sponzorom, bez ktorých 
by sa hier nemohol zúčastniť: Obci Palárikovo, Ing. Zoltá-
novi Černákovi a Poľno sme s.r.o., Ing. Magdaléne Melle-
novej, Ing. Ladislavovi Jančárovi, Karolovi Prokopcovi a 
Okresnej rade Slovenského zväzu telesne ťažko postihnu-
tých v Šuranoch.  
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JUBILEJNÉ HRY V KOVÁČOVEJ


